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[00:00:00] 

[00:05:38] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram trzydziestą szóstą sesję Rady Gminy 

Gródek. Proszę o spokój już. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy trzynastu Radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Rada Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Informuję Państwa Radnych, iż na stoliku protokolanta, pani Kamili Cyuńczyk, przedłożony jest 

protokół obrad trzydziestej piątej sesji Rady Gminy. Przypominam, iż w trakcie dzisiejszej sesji 

Państwo Radni możecie składać poprawki lub uzupełnienia do treści protokołu, po czym protokół 

zostanie przyjęty i podpisany. Prosiłbym o spokój. Serdecznie witam Radnych Rady Gminy 

Gródek, pana Wiesława Kuleszę Wójta Gminy, panią Lilię Waraksa Zastępcę Wójta Gminy, panią 

Martę Popławską Skarbnika Gminy, pana Romana Łozińskiego Sekretarza Gminy, pana 

Wojciecha Srockiego Radcę Prawnego, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, witam serdecznie 

wszystkich Państwa. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do ustalenia porządku obrad 

trzydziestej szóstej sesji Rady Gminy. Proponowany porządek obrad Państwo Radni otrzymaliśmy 

wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Jeszcze witam serdecznie pana kierownika 

Komunalnego Zakładu Budżetowego, którego pominąłem. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos w 

sprawie proponowanego porządku obrad? Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo. 

Chciałbym zaproponować, żeby wprowadzić do zaproponowanego porządku obrad po 

dotychczasowym punkcie siódmym dodatkowy punkt, który omawialiśmy przedwczoraj na Komisji 

Wspólnej Rady Gminy, projekt uchwały... chodzi o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział 

przedszkolny w wyższej wysokości niż określona w Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. 

Tak że była ta omawiana uchwała, tak że jeżeli są pytania to bardzo proszę. Albo w trakcie, w 

trakcie już podejmowania uchwały. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Wprowadzamy ten projekt uchwały w punkcie 

siódmym, a pozostałe punkty przesuwamy o jeden, tak. Proponuję przegłosować proponowaną 

zmianę. Kto z Państwa Radnych jest za tym, aby w punkcie siódmym dzisiejszych obrad 

wprowadzić projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej 

szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej wysokości niż 

określona w Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie głosowania stwierdzam, że za propozycją 

głosowało dwanaście osób, głosów przeciw nie było, nikt nie wstrzymał się, brak jednego głosu. 

Stwierdzam, że propozycja została przyjęta. Czy są jeszcze jakieś propozycje odnośnie porządku 

obrad? Nie widzę. Odczytam zatem porządek trzydziestej szóstej sesji Rady Gminy z 

przegłosowanymi zmianami. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Punkt drugi, ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w 

okresie międzysesyjnym. Punkt czwarty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Gródek. Punkt piąty, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości. 

[00:06:02] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Punkt szósty, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora szkoły podstawowej w Gródku z obowiązków realizacji 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. Punkt 

siódmy, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla 

niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej 

wysokości niż określona w Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. Punkt ósmy, rozpatrzenie 

sprawozdania z realizacji programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi w 

dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku. Punkt dziewiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku. Punkt dziesiąty, 

rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku w 

roku dwa tysiące dwudziestym pierwszym. Punkt jedenasty, ocena zasobów pomocy społecznej. 

Punkt dwunasty, rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego przez 

Gminne Centrum Kultury oraz informację o działalności tej instytucji w roku dwa tysiące 

dwudziestym pierwszym. Punkt trzynasty, rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania 

planu finansowego przez Bibliotekę Publiczną w Gródku oraz informację o działalności tej 

instytucji w roku dwa tysiące dwudziestym pierwszym. Punkt czternasty, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści 

siedem. Punkt piętnasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
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Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Punkt szesnasty, pytania i wnioski Radnych. Punkt 

siedemnasty, wolne wnioski i informacje. Punkt osiemnasty, przyjęcie protokołu obrad trzydziestej 

piątej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt dziewiętnasty, zamknięcie obrad. Kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za porządkiem obrad opowiedziało się trzynaście osób, głosów przeciw nie było, nikt 

z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że porządek obrad trzydziestej 

szóstej sesji Rady Gminy Gródek został przyjęty. Punkt pierwszy i drugi porządku dzisiejszych 

obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji trzeciego punktu sesji: sprawozdanie 

z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo panie Wójcie, udzielam 

panu głosu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

Państwo. Ostatnia sesja, która odbyła się dwudziestego piątego marca, uchwały przyjmowane na 

niej są realizowane na bieżąco i jak zwykle w okresie międzysesyjnym wydaję zarządzenia, w tym 

przypadku następujące, stałe, w sprawie określenia sposobu wykonania uchwały Rady... uchwał 

Rady Gminy Gródek; w sprawie zakupu nieruchomości na potrzeby wykonywania zadań własnych 

gminy; w sprawie ustalenia planu finansowego rachunku, środków z Funduszu przeciwdziałania 

COVID, otrzymanych w ramach programu Korpus Wsparcia Seniorów na dwutysięczny 

dwudziesty drugi rok; w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży 

w trybie przetargu publicznego; w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Gródku do prowadzenia postępowań w sprawach jednorazowego świadczenia 

pieniężnego przysługującego obywatelom Ukrainy; w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku do podpisywania i realizacji umowy w sprawie organizacji 

robót publicznych; w sprawie sporządzenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy 

Gródek na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok; w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na 

dwa tysiące dwudziesty drugi rok; w sprawie upoważnienia dyrektora szkoły podstawowej w 

Gródku do podpisywania i realizacji umowy w sprawie organizacji robót publicznych; w sprawie 

upoważnienia dyrektora przedszkola samorządowego w Gródku do podpisywania i realizacji 

umowy w sprawie organizacji robót publicznych. Tu zaznaczam, że były takie pisane wnioski z 

inicjatywy szkoły, przedszkola na zatrudnienie w ramach robót publicznych... przebywających u 

nas Ukraińców. W sprawie określenia stawek czynszu za lokale mieszkalne w zasobach 

mieszkaniowych gminy Gródek; w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Centrum Kultury w Gródku za dwudziesty pierwszy rok. 

[00:15:04] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Biblioteki Publicznej w Gródku za dwudziesty pierwszy rok i w sprawie planu finansowego 

rachunków środków z Funduszu pomocowego; w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu 

Gminy Gródek na dwudziesty drugi rok obejmujący plan budżetu jednostki; w sprawie ustalenia 
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zasad prowadzenia wyodrębnionej ewidencji księgowej w celu realizacji projektu „Budowa 

oświetlenia ulicznego w Załukach i Pieszczanikach w gminie Gródek”. Chodzi o tę rozbudowę. W 

sprawie powołania Komisji Likwidacyjnej i przeprowadzenia likwidacji zbędnych lub zużytych 

składników majątkowych. W zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców będących osobami 

fizycznymi w Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej do Urzędu Gminy 

Gródek wpłynął jeden wniosek o zmianę wpisu, jeden wniosek o zawieszenie działalności 

gospodarczej i złożone wnioski zostały przekształcone na formę dokumentu elektronicznego i 

przekazane za pośrednictwem platformy usług administracji publicznej do Centralnej Ewidencji i 

Informacji o Działalności Gospodarczej. Jeżeli chodzi o sprawy inwestycyjne to w tym czasie w 

wyniku udzielenia zamówień publicznych podpisano umowy z następującymi wykonawcami: w 

dniu piątego kwietnia dwa tysiące dwadzieścia dwa z firmą Sungrant spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością na montaż instalacji fotowoltaicznych z magazynami energii na budynkach 

użyteczności publicznej w gminie Gródek w zakresie pierwszej części zamówienia, to jest na 

dostawę i montaż instalacji fotowoltaicznych. No i w dniu ósmego kwietnia dwudziestego drugiego 

roku z firmą WHS spółka z ograniczoną odpowiedzialnością na montaż instalacji fotowoltaicznych 

z magazynami energii na budynkach użyteczności publicznej w gminie Gródek w zakresie drugiej 

części zamówienia, czyli na dostawę i montaż tak zwanych magazynów energii. W dniu 

czternastego kwietnia dwudziestego drugiego roku z panem Dawidem Zarzeckim prowadzącym 

działalność gospodarczą pod nazwą Domar Dawid Zarzecki, jeżeli cho... tutaj chodzi o remont sali 

gimnastycznej w szkole podstawowej w Gródku na etap drugi obejmujący docieplenie dachu, 

remont łazienek na bloku sportowym oraz inne czynności zaplanowane zgodnie ze specyfikacją. 

W dniu ósmego kwietnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku wszczęto postępowanie o 

udzielenie zamówienia publicznego na przebudowę ulicy Pięknej w Waliłach-Stacji. W 

postępowaniu wpłynęły trzy oferty. Obecnie trwa ich badanie oraz ocena. W dniu dwudziestego 

dziewiątego kwietnia złożono wniosek o dofinansowanie za pośrednictwem lokalnej grupy 

działania Puszcza Knyszyńska na stworzenie infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej na szlaku 

gródeckich drewnali, które obejmuje swoim zakresem budowę trzech wiat integracyjnych, między 

innymi w miejscowościach Kołodno, Radunin oraz Zubry. Sejmik województwa podlaskiego 

jednogłośnie podjął decyzję o tym, że dwadzieścia osiem gmin, w tym nasza, otrzyma 

dofinansowanie z budżetu województwa podlaskiego na pomoc dla gmin ze strefy 

przygranicznych i tutaj w wysokości sześćdziesiąt dwa tysiące złotych, między innymi, a można 

powiedzieć w szczególności z przeznaczeniem na remonty dróg gminnych. W zakresie bieżącego 

utrzymania dróg wykonano następujące prace: zlecono i wykonano równanie dróg na terenie 

gminy Gródek, to jest w miejscowości Mieleszki-Kolonia, Mostowlany, Zielone, Królowe Stojło, 

Przechody, Downiewo; zlecono wykonanie naprawy drogi w miejscowości Załuki, Dzierniakowo, 

Wierobie poprzez podsypanie kruszywem naturalnym; zlecono wykonanie podsypanie kamieniem 

łamanym z zagęszczeniem kładki, tu przy ulicy Błotnej. Chodzi o zakończenie mostu, tam było 

takie troszeczkę... uskok trzeba było naprawić w kierunku miejscowości Zarzeczany; w związku z 

intensywnymi opadami śniegu, które wystąpiły niestety w dniach od pierwszego i drugiego 

kwietnia zlecono odśnieżanie dróg powiatowych i gminnych na terenie gminy Gródek. Ponadto 
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wydałem trzy decyzje w sprawie uzgodnienia lokalizacji zjazdu z drogi gminnej, jedną decyzję w 

sprawie uzgodnienia lokalizacji przyłącza sieci wodociągowej, sześć decyzji w sprawie określenia 

warunków udzielenia zezwolenia na zajęcie pasa drogowego dróg gminnych oraz sześć decyzji w 

sprawie lokalizacji urządzeń w pasie drogowym dróg gminnych. W ramach bieżącej działalności 

Urzędu Gminy w zakresie planowania zagospodarowania przestrzennego wydałem jedenaście 

decyzji o warunkach zabudowy, dwie decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

dwie decyzje zatwierdzające podział nieruchomości. W zakresie ochrony przyrody wpłynęło pięć 

zgłoszeń zamiaru usunięcia na nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych na cel 

niezwiązany z prowadzeniem działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu przez pracownika 

procedury, w tym oględzin, Wójt jako organ uprawniony na podstawie Ustawy o ochronie przyrody 

nie wniósł sprzeciwu. 

[00:20:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Wydane zostały jedno zezwolenie na usunięcie 

drzew rosnących na nieruchomości stanowiącej własność osoby prywatnej, wydano decyzję o 

środowiskowych uwarunkowaniach stwierdzających potrzeby przeprowadzenia oceny 

oddziaływania na środowisko przedsięwzięcia polegającego na budowie instalacji 

fotowoltaicznych o mocy do jednego megawata wraz z niezbędną infrastrukturą towarzyszącą na 

działce o numerze ewidencyjnym gruntu sto pięćdziesiąt położonej w obrębie Mieleszki, gmina 

Gródek, województwo podlaskie. Wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach 

niestwierdzających potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko 

przedsięwzięcia polegającego na budowie hali produkcyjnej peletu z odpadów tartacznych na 

budowie słynnego zbiornika o pojemności do dziesięciu metrów sześciennych w zabudowie 

zagruntowej na części działki o numerze ewidencyjnym gruntu sto trzydzieści cztery / jeden 

położonej w obrębie Piłatowszczyzna, gmina Gródek, województwo podlaskie. W ramach 

ogłoszonej po raz trzeci akcji bezpłatnej sterylizacji zwierząt właścicielskich dla Urzędu Gminy w 

kwietniu dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku wpłynęło piętnaście wniosków właścicieli 

zwierząt o dofinansowanie zabiegu sterylizacji, kastracji psów i kotów. Wszystkie wnioski zostały 

rozpatrzone pozytywnie. Wykonane też zostały pierwsze zabiegi, które realnie przyczynią się do 

zmniejszenia bezdomności zwierząt na terenie gminy Gródek. Zapraszamy właścicieli 

czworonogów do korzystania z tejże akcji. W ramach ogłoszonego, po raz piąty, naboru wniosków 

o udzielenie dotacji celowej ze środków budżetu gminy Gródek na dofinansowanie kosztów 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy złożone zostały trzy wnioski przez 

właścicieli nieruchomości. Zainteresowanych uzyskaniem dofinansowania przypominamy, że 

wnioski wraz z załącznikami należy składać do pierwszego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa. 

Dotacje przyznawane są według kolejności zgłoszeń spełniających wymogi formalne, do 

wyczerpania środków przeznaczonych na ten cel w budżecie gminy na rok bieżący – trzydzieści 

dwa tysiące. Do dnia trzydziestego czerwca dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku mija 

termin składania deklaracji o źródłach ciepła i źródłach spalania spalin do Centralnej Ewidencji 

Emisyjności Budynków przez właścicieli oraz zarządców budynków. Deklaracje można złożyć 
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przez Internet, logując się na rządowej stronie www.gunb.gov.pl za pomocą profilu zaufanego lub 

e-dowodu lub w Urzędzie Gminy Gródek poprzez wypełnienie odpowiedniego druku, który należy 

wysłać pocztą lub złożyć osobiście w siedzibie Urzędu. W przypadku problemu z wypełnieniem 

deklaracji pomocą służą pracownicy Referatu planowania przestrzennego, ochronie środowiska i 

rolnictwa Urzędu Gminy Gródek w pokoju numer osiem, pod numerem osiemdziesiąt pięć, 

kierunkowy osiemset siedemdziesiąt trzy, dziewięćdziesiąt dziewięć, czterdzieści dwa. W dniu 

dwudziestego pierwszego kwietnia dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku została zawarta 

umowa w ramach naboru w ogłoszonym konkursie grantowym pod nazwą „Cyfrowa gmina – 

wsparcie dzieci z rodzin PGR-owskich”, w rozwoju cyfrowym, grant działanie pięć / jeden, rozwój 

cyfrowy jednostek samorządu terytorialnego oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia, 

Program Operacyjny Polska Cyfrowa. W ramach konkursu gmina Gródek zakupi sześćdziesiąt 

pięć sztuk laptopów wraz z oprogramowaniem z przeznaczeniem dla uczniów szkół 

podstawowych i ponadpodstawowych zamieszkujących gminę Gródek, których przynajmniej jeden 

z rodziców, babcia lub dziadek, prababcia bądź pradziadek był / była pracownikiem PGR-u. 

Wartość całego projektu wynosi sto sześćdziesiąt pięć tysięcy pięćset, przy stu procentowym 

dofinansowaniu kosztów kwalifikowanych. Aktualnie przygotowywana jest dokumentacja 

przetargowa. W ramach ogłoszonego konkursu przez starostę powiatu białostockiego „Sołtys na 

medal” została wyróżniona, tak jak Państwu wiadomo, pani Sołtys sołectwa wsi... Wiejki, Iwona 

Bilkiewicz. Do konkursu nadesłano blisko trzydzieści zgłoszeń. Kandydatów zgłaszały Rady 

Sołeckie, mieszkańcy danego sołectwo. Celem konkursu było wypromowanie najbardziej 

aktywnych sołtysów, którzy pracują na rzecz społeczności lokalnej. Kryteria, które brała pod 

uwagę komisja konkursowa to jest inwestycje zrealizowane w sołectwie, inicjatywy sołtysa, 

inicjatywy lokalne, wydarzenia, podjęte i zrealizowane przez  sołtysa współprace sołtysa z 

samorządem gminy, wpływ z działalności kandydata na integrację społeczności lokalnej, czas 

sprawowania funkcji sołtysa w połączeniu z efektami działalności, plany związane z działalnością 

sołtysa. I tutaj co prawda widzę, że chyba nie ma pani Sołtys jeszcze, przynajmniej jeszcze. W 

każdy razie gratulujemy pani Sołtys wyróżnienia, życzymy dalszych sukcesów oraz na rzecz 

społeczności lokalnej. Tu mamy przygotowany taki prezencik. Planowaliśmy wręczyć uroczyście, 

ale dopóki nie ma to nie mamy takiej możliwości. Przy omawianym okresie... Ponadto w 

omawianym okresie uczestniczyłem w uroczystości zakończenia inwestycji zrealizowanej 

wspólnie z powiatem pod nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej numer tysiąc czterysta 

czterdzieści b na odcinku ulicy Polnej w Gródku”. W uroczystości uczestniczyli starosta, 

wicestarosta, senator, burmistrz, zabudowa, Radni powiatu białostockiego, Radni gminy, 

przynajmniej część było widać Radnych. W warsztatach dotyczących... o, jest pani Iwona, 

dotyczących strategii terytorialnej dla partnerstwa południowo-wschodniego Podlasia w 

Drohiczynie. 

[00:25:37] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek 

oraz w dwudziestym szóstym Zgromadzeniu Ogólnym Związku Gmin Wiejskich województwa 
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podlaskiego w Supraślu, to te posiedzenie trwa wczoraj i dzisiaj. Wczoraj uczestniczyłem, dzisiaj 

postanowiłem być jednak, jednak tutaj na sesji. Odbywa się na naszym terenie w miejscowości... 

Może inaczej, nie w miejscowości, w Borkach, Lipowy Most, znamy lokal, Golf Park. Tak że tutaj 

bym prosił panią Sołtys, panią Sołtys Wiejek. Bardzo proszę pana Sołtysa może do pomocy, pana 

Przewodniczącego, żeby wręczyć wyróżnienie. Jest pani Iwonka. Pani Iwono, (nieczytelne) 

[00:26:45] nas władz, tutaj staramy się, żeby postrzegać pani działanie jako te pozytywne, jak 

najbardziej. Za prężne działania pani dotychczasowe i że pani wykazuje swoją perspektywą 

działania, że w dalszym ciągu ma pani chęć działać i powiat białostocki również zauważył. 

Cieszymy się bardzo i tu taki skromny upominek w ślad za tym wyróżnieniem. Wszystkiego 

najlepszego. 

[00:27:13] 

[00:27:44] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania 

odnośnie przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie z 

działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte do akceptującej wiadomości.  

Serdecznie witam pana Dariusza Mytycha, nadleśniczego Nadleśnictwa Waliły. Gratulujemy panu 

tego stanowiska i życzymy owocnej działalności. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko, jeżeli można, dodam, że pan nadleśniczy prosił, żeby 

jeżeli jest taka możliwość pozwolić na zabranie głosu na początku, bo dzisiaj są uroczystości 

związane z powstaniem styczniowym, gdzie nadleśnictwo bierze udział. Tak? Dobrze? Tak że 

jeżeli tutaj jest... bardzo prosimy. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Dzień dobry, witam serdecznie. Chciałem podziękować za 

zaproszenie dla pana Wójta Wiesława Kuleszy, dla Przewodniczącego Rady Gminy. Miło mi z 

Państwem się dzisiaj tutaj spotkać. Cóż mogę powiedzieć, wszyscy chyba mnie znają. Jestem 

mieszkańcem tej gminy nie od dziś. Przez wiele dziś pracownik nadleśnictwa Waliły. Od zeszłego 

roku nadleśniczy nadleśnictwa Waliły. A w nawiązaniu co powiedział pan Wójt to faktycznie dzisiaj 

obchodzimy sto pięćdziesiątą dziewiątą rocznicę już Bitwy pod Waliłami. W związku z tym 

planujemy... myśleliśmy, że zrobimy to po prostu troszeczkę wcześniej. Jako pracownicy 

nadleśnictwa Waliły złożymy wiązankę, zapalimy znicze. Natomiast pojawiło się wczoraj bodajże 

zaproszenie od Stowarzyszenia Historycznego, które postawiło, też upamiętniło naszych 

powstańców na terenie naszej gminy pomnikiem w okolicach wsi Radunin. Dostaliśmy 

zaproszenie do wspólnych obchodów tej rocznicy od Stowarzyszenia, więc postanowiliśmy, że 

zrobimy to wspólnie. Zaczynając o godzinie osiemnastej na pomniku w okolicach wsi Radunin 

złożymy wiązankę jako pracownicy. Później stamtąd będzie przemarsz na mogiłę powstańców w 

uroczysku Pieleciosy. No i później przewidziano chyba jakieś ognisko jeszcze. Tak że zapraszam 

też przedstawicieli gminy, jeżeli będzie taka możliwość, żebyśmy wspólnie mogli wziąć udział w 

obchodach tej rocznicy. Cóż więcej... Są jakieś pytania może? Nie wiem. Dziękuję serdecznie. 
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[00:31:25] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Punkt trzeci dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji czwartego punktu obrad – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Gródek. 

Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem 

posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego siódmego kwietnia. 

Czy Państwo Radni... Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, ja chciałbym... wnioskuję 

o, w rozdziale ósmym, w paragrafie osiemnastym, punkt drugi, o skreślenie tego punktu, bo ani 

wody polskie ani prokuratura czy sąd nie zadbają o naszych mieszkańców. Tu chodzi o to, żeby 

za wodę pobraną w zastępczych punktach poboru wody przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne po 

prostu nie pobierało obrad. Była to woda dla naszych mieszkańców za darmo. Dziękuję. Paragraf 

osiemnasty, punkt drugi. Wnoszę o skreślenie tego punktu drugiego. 

[00:32:42] 

[00:33:14] 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Co prawda jest koleżanka, która prowadzi te sprawę, ale ja tutaj 

czytając ten ustęp drugi w paragrafie dziewiętnastym, on brzmi dosłownie tak: „Za wodę pobraną 

z zastępczych punktów poboru wody przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne może pobrać 

opłaty na podstawie cen i stawek opłat określonych w obowiązującej taryfie”. I o ile nie ma to jak 

gdyby zastosowania do mieszkańców, dlatego że jeśli jest awaria wodociągu to gmina ma 

obowiązek zapewnić dostawę wody pitnej i do ten... Natomiast są sytuacje, kiedy inne podmioty 

będą chciały korzystać z tych, z tej wody i za to będziemy my płacić. Chociażby obecnie sytuacja, 

gdzie wojsko korzysta często z naszych, z naszych ujęć, tak że jest to... daje to możliwość do 

ewentualnego rozliczenia. Natomiast nie ma to zastosowania, moim zdaniem, pan kierownik 

chyba potwierdzi, do zapewnienia wody mieszkańcom w przypadku, kiedy się zdarzy awaria sieci, 

bo ten obowiązek wtedy spoczywa na gminie, żeby tę wodę za darmo mieszkańcom zapłacić, tak. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w sprawie projektu tej uchwały? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy... Aha. Czy pan Radny 

podtrzymuje ten wniosek? W takim razie, przegłosujemy... 

- Radna Monika Ratyńska: Ja jeszcze chciałam tylko coś powiedzieć, przykład podać. U nas była 

taka sytuacja, że na przykład ktoś chciał basen napełnić, tak? To dlaczego mieszkańcy mają 

płacić za to? Że ktoś basen z hydrantu napełnia. Ale na przykład, ale na przykład. Do tego to nie 

był taki basen, który się kupuje w sklepie, to był ogromny basen. I dlaczego tam... kilka, kilka 

wozów strażackich, kilka razy jeździł samochód, żeby napełnić ten basen. I to dlaczego 

mieszkańcy mają płacić za to? Ale ja przeczytałam, to o to chodzi właśnie, że jak ktoś pobiera z 

zastępczego źródła to powinien zapłacić za to. To... No, to jest to właśnie. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Kierownik może wypowie się. 

[00:36:35] 

(brak dźwięku) 

[00:36:40] 

- Kierownik: Następna sprawa, jeżeli z tego zastępczego punktu pan Radny ma na myśli, że będzie 

ta woda pobierana dla mieszkańców i w jakiś sposób tłoczona to proszę mi to wyjaśnić na jakich 

to zasadach ma być. Po pierwsze ta woda musi być zbadana pod względem mikrobiologii i fizyko-

chemii, bo innej, bo innego niczego nie możemy w rury puścić, że tak powiem. Natomiast, jeżeli 

do celów PPOŻ no to... każdy punkt zastępczy ma jakiegoś swojego właściciela i, i, i... danym 

zbiornikiem czy jakimś punktem czy czymkolwiek się tam opiekuje. I on ponosi koszta utrzymania 

tego i tak dalej, i tak dalej. To już jest w ogóle odrębna sprawa. Natomiast zastępczych punktów... 

Jakich zastępczych punktów? Nie rozumiem za bardzo, jakich zastępczych punktów można 

przeznaczyć wodę do spożycia dla mieszkańców? Przecież to jest... Nie wiem. 

- Radny Jerzy Gryc: Jeżeli można, ja rozumiem to tak, jeżeli jest przerwa w dostawie wody, no i 

mieszkańcy gminy nie mają wody to później przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne przywozi tę 

wodę załóżmy w beczkowozach, tak? Woda jest przebadana, tak? To tak, no to ja to tak 

rozumiem. Jeżeli ta woda była dla mieszkańców nieodpłatna. 

- Radna Monika Ratyńska: Ale ona będzie nieodpłatna, awaria jest. 

- Radny Jerzy Gryc: Tu jest napisane, że może być odpłatna. 

- Kierownik: Ale może być, to może być, ale, ale... 

- Radny Jerzy Gryc: Ja rozumiem, że może być nieodpłatna i może być odpłatna, tak? 

- Kierownik: Ale to jest w ogóle... No nie no, uważam, że nigdy nie było... 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proponuję przegłosować wniosek pana Radnego. 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: Mam pytanie jeszcze, a propos tutaj pana Radnego. Ja tak 

przepraszam, bo w Załukach często gęsto bywa taka sytuacja, że przyjeżdżają z sąsiednich 

miejscowości, gdzie nie mają wodociągu, a potrzebują wody i wpinają się na przykład do naszych 

hydrantów, tak? I była już rozmowa, zresztą też wielokrotnie zgłaszałem tutaj do KZB. Mamy 

mieszkańców, którzy uczciwie, przyjeżdża, mówi, słuchaj, potrzebuję beczkę pięć metrów 

sześciennych zalać wodą i on za to płaci. I wiem, że KZB obciąża takimi opłatami, ale miałem 

sytuację, gdzie na gorącym uczynku złapałem człowieka, który przyjechał beczkowozem 

szesnaście metrów sześciennych. Tankuje sobie wodę, pytam się, a do czego tobie to jest 

potrzebne? A bo on gdzieś tam w lesie komuś studnie kopie i on potrzebuje wody. A ja mówię, a 

rzeka? A ja nie mam takiej pompy. Ja mówię, a masz zapłacone? A to trzeba płacić? Więc 

uważam, że takie coś powinno być, bo gmina w tym momencie ma problem, jak takiego człowieka 

za tę wodę... Przepraszam, nie chcę, żeby moi mieszkańcy za to płacili, tak? Dziękuję. 
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- Kierownik: Panie Sołtysie, ale to jest typowa kradzież. To nie jest nic innego, tylko typowa 

kradzież, bo bardzo dużo, no bardzo dużo, no dużo jest mieszkańców, którzy przyjeżdżają do nas, 

że tak powiem, i pobierają wodę w sposób cywilizowany. Piszą prośbę o udostępnienie hydrantu, 

bo są takie sytuacje, że załóżmy jest nowa działka, się buduje i on potrzebuje w ciągu pół roku 

pobrać w sumie tych pięć metrów czy tam... nie więcej tej wody. I my wtedy obciążamy go, 

normalnie, zwyczajnie obciążamy. Natomiast to jest typowa kradzież, tak samo jak kradzież 

załóżmy wcinki przyłącza i podlewają ogrody, korzystają do celów innych, gospodarczych, 

inwentarskich i przeróżnych. To jest typowa kradzież. Tak że w tym przypadku tylko i wyłącznie 

kwalifikuje się to do sankcji, do ukarania. 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: Przyjedzie policja, pięć metrów wody masz zalane. Ile metr wody 

kosztuje? 

- Kierownik: Dwa pięćdziesiąt. 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: No... I jaką masz szkodliwość czynu, nawet nikt nie będzie... 

[00:40:05] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za propozycją, wnioskiem pana Radnego Gryca, aby punkt dwa z paragrafu 

dziewiętnaście, rozdział osiem został usunięty? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

za wnioskiem pana Radnego Gryca? Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za propozycją pana Radnego Gryca 

opowiedziało się dwóch Radnych, głosów przeciw było osiem, dwóch Radnych wstrzymało się od 

głosowania. Stwierdzam, że wniosek Radnego Gryca został odrzucony. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jeszcze jakieś uwagi lub pytania odnośnie rozpatrzenia tego projektu uchwały? Nie 

widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu 

uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany przedwczoraj, w dniu dwudziestego siódmego kwietnia bieżącego roku na 

posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy. Projekt ten otrzymał, uzyskał akceptację Wysokiej 

Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za przyjęciem uchwały opowiedziało się dziesięciu Radnych, głosów przeciw nie było, 

trzech Radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie uchwalenia 
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regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Gródek została przyjęta. 

Proszę bardzo pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, na jednej z komisji czy na sesji, nie pamiętam, 

był wniosek o zaproszenie pana nadleśniczego. Pan nadleśniczy jest z nami zgodnie z wnioskiem. 

I wtedy były takie pewne wątpliwości, żeby, że w razie... że są problemy, które warto by było 

zgłosić. W związku z powyższym, że pan nadleśniczy, tak jak było powiedziane na wstępie i w 

trakcie wystąpienia pana nadleśniczego, no nie może z nami być cały czas, czy są pytania 

dotyczące pana nadleśniczego? Bo, no bo musi po prostu na uroczystości trafić w odpowiednim 

czasie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Ja nie mam pytania, ale chcę podziękować za dobrą współpracę, za 

poprawianie nawierzchni dróg wspólnych. Dziękuję bardzo. Myślę, że będzie tak dalej. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Dziękuję bardzo. Ja jeszcze w uzupełnieniu mojego wcześniejszego 

wystąpienia przepraszam też za spóźnienie, ale mamy dzisiaj akcje sadzenia lasu z dziećmi z 

przedszkola z Białegostoku, w której też brałem udział. Cieszę się bardzo, że tam po prostu z nimi 

byłem, dzieciaki są zadowolone. Ale co chciałem powiedzieć? To że tak, jak pani Radna Petelska 

dziękuje za tę pracę nadleśnictwa na tej płaszczyźnie to chciałem podkreślić, że od zeszłego roku 

też bierzemy udział w realizacji projektu, jeżeli chodzi o remonty dróg wspólnie z samorządem 

lokalnym. W zeszłym roku przeznaczyliśmy na ten cel sto tysięcy złotych. W tym roku podobnie 

nadleśnictwo Waliły przeznacza na ten cel, na wspólną inwestycję drogową sto tysięcy złotych, co 

jest niebagatelną kwotą. Wydaje mi się, że tutaj wspólnie oczywiście gmina, pan Wiesław Kulesza, 

jest inwestorem wiodącym, jeżeli chodzi o realizację tego projektu, ale wspólnie wyznaczamy 

odcinki dróg, które będą brane pod uwagę, jeżeli chodzi o realizację tego projektu. Cóż więcej no... 

Chciałem powiedzieć, że też tutaj na terenie nadleśnictwa Waliły mamy niemało, bo aż bodajże 

sto sześćdziesiąt siedem kilometrów dróg leśnych. Trzysta trzydzieści dwa kilometrów dróg 

publicznych i innej własności. Z tych stu sześćdziesięciu siedmiu bodajże siedemdziesiąt trzy 

procent to jest sto dwadzieścia jeden kilometrów dojazdów pożarowych na terenie nadleśnictwa. 

Tak że oprócz tych wspólnych inwestycji mamy swoje remonty, które staramy się realizować w 

ramach własnych środków. Poza tym mamy też projekt, który będzie realizowany przez firmę 

zewnętrzną. Odbywać się to będzie na zasadzie przetargu nieograniczonego. Firma, która 

przetarg wygra będzie brała udział w remoncie tych naszych dróg leśnych. Chciałem powiedzieć 

jeszcze, że prawdopodobnie, tak jak wspominałem, w tym roku przypada sto pięćdziesiąta 

dziewiąta rocznica powstania styczniowego, czyli w roku następnym będzie to okrągła, sto 

sześćdziesiąta rocznica i tutaj nie chciałbym mówić o szczegółach, bo to jest na etapie 

planowania dzisiaj, ale planujemy zorganizować jako nadleśnictwo dużą imprezę, aby upamiętnić 

tę rocznicę. Być może będzie szereg różnego rodzaju atrakcji. Podobnie jak to miało miejsce przy 

organizacji sto pięćdziesiątej rocznicy... dziewięć... dziewięć lat temu, tak, dziewięć lat temu 

mieliśmy sto pięćdziesiątą rocznicę. Nadleśnictwo organizowało duże obchody, byli goście z 

regionu i, i... ze stolicy nawet przyjechali. Tak że mam nadzieję, że w przyszłym roku też uda nam 



XXXVI Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

12 

się zorganizować coś większego. Będzie możliwość tutaj na pewno wzięcia udziału wszystkich 

mieszkańców gminy, bo będzie na co popatrzeć. Mam nadzieję, będzie jakaś rekonstrukcja tej 

bitwy. To tyle, jeżeli chodzi o powstanie styczniowe. 

[00:47:35] 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: (kontynuując) Cóż chciałem powiedzieć jeszcze, że my jako 

nadleśnictwo, jako leśnicy staramy się... Wiem, że nie ma pani dyrektor GCK dzisiaj chyba z nami, 

ale my jako nadleśnictwo, leśnicy wspólnie z Ekologicznym Forum Młodzieży, które reprezentuje 

też pracownik naszego nadleśnictwa, pani Marcelina Puchalska, organizujemy pomoc rzeczową 

na rzecz obywateli Ukrainy. Wiem, że mamy takich Ukraińców tutaj na terenie naszej gminy. Oni 

potrzebują pomocy i my taką pomoc rzeczową staramy się im udzielać. Ekologiczne Forum przy 

współpracy stowarzyszenia w Holandii... po prostu organizuje takie dary, które trafiają do nas. 

Stąd jadą TIR-y na Ukra... TIR-y mówię, busy, bo do nas trafiają TIR-y, przeładowujemy to na 

busy i taka pomoc rzeczowa trafia bezpośrednio dla obywateli w Ukrainie. Pomagamy też dla 

obywateli Ukrainy, którzy w tej chwili znajdują się na terenie naszej gminy. Przekazaliśmy jakąś 

pomoc rzeczową już w postacie żywności dla pani dyrektor, dla pani Magdy Łotysz. Dzisiaj 

jeszcze prawdopodobnie skontaktuję się z panią dyrektor i przekażę jakąś pomoc rzeczową dla 

dzieci Ukraińców, którzy też przebywają tutaj na terenie naszej gminy. Cóż więcej... No ja z mojej 

strony też mogę zapewnić Państwa, że to utrzymanie dróg leży mi na sercu. Jestem mieszkańcem 

gminy, też korzystam z tych dróg, tak że poprzez jakieś wspólne działania z gminą czy też sami w 

miarę naszych możliwości, w miarę środków, w miarę możliwości prawnych będziemy starali się 

utrzymywać te drogi na terenie gminy w jak najlepszym stanie. Cóż jeszcze... Jakieś może pytania 

do mnie, tak? Tak, proszę bardzo. 

- Sołtys Halina Gogiel: (głos poza mikrofonem) Nazywam się Halina Gogiel i jestem Sołtysem wsi 

Dzierniakowo. I mam ogromną prośbę do pana nadleśniczego, żeby zwrócić uwagę i pomoc w 

dożwirowaniu tej drogi, bo samochody, które jeżdżą, wożą drzewo, a jest ich mnóstwo, rozbijają tę 

drogę. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: O którą drogę konkretnie chodzi? 

- Sołtys Halina Gogiel: (głos poza mikrofonem) To chodzi o drogę powiatową i część drogi gminnej, 

żeby za nas złożyć jakąś... jakieś podanie, prośbę, czy to Wójt może się... zainteresować i 

poprosić nadleśnictwo czy starostwo. Ta droga jest w opłakanym stanie. Trochę teraz poprawiona 

przez starostwo. Tam miało być więcej wywrotek, w sumie tylko cztery wywrotki zostały 

nawiezione. I teraz po deszczu nadal są dziury. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Tak, pan Wójt chciał... 

- Sołtys Halina Gogiel: (głos poza mikrofonem) Droga prowadząca z Dzierniakowa do Gródka. 

[00:51:04] 
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- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Yhm, dobrze, tak że cóż mogę powiedzieć, że w porozumieniu z 

panem Wójtem na pewno ustalimy te potrzeby i będziemy starali się reagować na bieżąco. W 

miarę naszych możliwości będziemy starali się polepszyć stan tej drogi, o której pani wspominała. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli można. Można? Szanowni Państwo, ja chciałbym dodać do 

tego to, że oczywiście my możemy... jeszcze jesteśmy przed spotkaniem z panem nadleśniczym 

w kwestii ustalenia, które drogi przy dofinansowaniu nadleśnictwa w połączeniu z dofina... no, jak 

to się, z wkładem gminy, tak, bo robimy taki wkład gminy, łączymy te środki, oceniamy, co za to 

można zrobić i jakie drogi by mogły wchodzić w rachubę, biorąc pod uwagę z jednej strony, żeby 

to dotyczyło też dróg, które są związane z nadleśnictwem. To nie możemy brać pod uwagę tylko i 

wyłącznie dróg, jak to się mówi, które samorząd tutaj zawnioskuje. Staramy się to uzgadniać. Tak 

jak ostatnio mieliśmy do czynienia z przebudową drogi Grzybowce – Piłatowszczyzna i... Łużany, 

tak? Do Łużan, tak? 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Tak, tak. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: I to są właśnie te sprawy, które są widoczne, bo dotychczasowe 

działania polegały na doraźnych, jakichś tam, naprawieniu zadolenia czy tam krótkich odcinków, a 

od pewnego czasu we współpracy z panem leśniczym jest możliwość komunikowania się w taki 

sposób i dofinansowania wspólnego, żeby robić konkretne odcinki. Tu pani wspomniała o drodze 

powiatowej. Oczywiście ja myślę, że gdyby wchodziła w rachubę sytuacja, że powiat by się 

zgodził, a z tego co wiem to tam w Dzierniakowie powiat planuje podreperować pewne odcinki 

dróg. Nie wiem, czy o tych samych drogach mówimy, to ja myślę, że takie trójstronne 

porozumienie mogłoby być, nie? Czyli powiat, gmina, plus nadleśnictwo czy odwrotnie, 

nadleśnictwo i samorządy te poszczególne mogłyby wytypować odcinek drogi do naprawienia. 

Tak że myślę, że ten wniosek spróbujemy wziąć pod uwagę, tylko uściślijmy właśnie, jeżeli chodzi 

o właściwość, czyli kto jest właścicielem tej drogi, kto jest zarządcą i wtedy podejmiemy decyzję. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Tak jest. 

- Sołtys Halina Gogiel: (głos poza mikrofonem) To dziękuję bardzo. Trzymam za słowo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Pani Radna Kubiak. 

- Radna Grażyna Kubiak: Ja bym chciała zapytać, czy już wiadomo coś na temat tej zamiany dróg i 

na jakim to jest etapie? W Waliłach-Stacji. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Ale chodzi o te drogi... w sprawie, których mieliśmy... Tak, no to jest 

jeszcze na etapie realizacji. Tutaj pomiarów geodezyjnych i, i... załatwiania całej dokumentacji, ale 

wszystko idzie w dobrym kierunku. Mi się wydaje, że już niedługo będziemy ten, tę zamianę 

finalizować. 

- Radna Grażyna Kubiak: Dziękuję. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Dziękuję. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są jeszcze pytania? 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Tak że zapraszam Państwa serdecznie wszystkich do korzystania z 

lasu. Mamy coraz ładniejszą pogodę. Do wędkowania. Wydajemy na Wyżarach pozwolenia na 

połów ryb. Życzę miłego dnia, dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja jeszcze dodam, przepraszam, do tego, do tych dróg, nie, że w 

tej chwili jesteśmy w trakcie podziału tych działek, tak? I tu chodzi o zamianę. Wyznaczyliśmy to, 

na którejś sesji czy komisji informowałem, wytypowaliśmy działki, które zostały uznane przez 

nadleśnictwo jako te, które nadają się do takiej zamiany. Nam chodzi o konkretne odcinki, a więc 

jest porozumienie. Po tych wszystkich... wykonaniu tych wszystkich czynności jest szansa, żeby w 

tym roku doszło do podpisania stosownego aktu notarialnego, tak. 

- Nadleśniczy Dariusz Mytych: Nie ma pytań, tak że dziękuję, dziękuję serdecznie Państwu. 

Dziękuję i wzajemnie wszystkiego dobrego życzę dla wszystkich tu obecnych. 

[00:55:07] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy panu nadleśniczemu za współpracę i 

czekamy na więcej. Czwarty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy 

do realizacji piątego punktu sesji: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych 

stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję i był on tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu 

dwudziestego siódmego kwietnia. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania? Proszę bardzo pan 

Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję, panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Ja mam propozycję, bo 

tutaj chcemy określić górne stawki opłat w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych w wysokości pięćdziesięciu złotych netto za jeden metr 

sześcienny. To znaczy, że jest propozycja podwyższenia o sto procent tej opłaty. To jest, to jest... 

dużo. Ja proponuję czytając tutaj załóżmy uzasadnienie, że... dlatego że drożej, bo między innymi, 

że utrudnienia z przejazdem po drodze krajowej z uwagi na bardzo długą kolejkę TIR; odkuwanie 

pokryw osadników nieczystości płynnych, chodzi że są przymarznięte; nieodśnieżone bądź 

zastawione dojazdy do osadników, zbiorników lub praca w niskich temperaturach. To jest 

zestawienie z lipca zeszłego roku do marca tego roku. Teraz, że tak powiem, nie ma kolejki, nie 

ma mrozów. Może to wszystko się wyrówna... wyrównuje i proponuję może o pięćdziesiąt procent 

maksymalnie podnieść tę kwotę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Z całym szacunkiem panie Radny, ale przecież 

dyskutowaliśmy o tym na wspólnym posiedzeniu, tak? I tłumaczył pan Kierownik panu. I pan 

znowu to samo, znowu to samo, tak samo jak poprzedni projekt uchwały, teraz znowu pan ma... 

Proszę bardzo, pan Kierownik zechce ustosunkować się. 

[00:57:30] 
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(brak dźwięku) 

[00:57:44] 

- Kierownik: I teraz proszę sobie uświadomić jedną sprawę. My osadów z oczyszczalni 

przydomowych nie wywozimy, dlatego że nie mamy do tego pozwolenia i uprawnień, bo my na 

oczyszczalnię przyjmujemy ścieki a nie osady. Teraz proszę sobie uzmysłowić, kto za trzydzieści 

złotych z Białegostoku przyjedzie na teren gminy Gródek i odbierze ścieki i zawiezie na 

oczyszczalnię do Białegostoku i zda. Tam za te ścieki trzeba... Od razu są badane, od razu z 

marszu i tam na pewno minimum trzeba trzydzieści złotych za jeden metr zapłacić na 

oczyszczalnię ścieków. Proszę sobie policzyć, kto przyjedzie z tych firm, które mają pozwolenia 

do działania na... bo te górne stawki dotyczą wszystkich, to nie KZB. KZB to tam złożyło wniosek 

po to, że z panem Wójtem będziemy ustalać stawkę podwyższającą, bo w tej chwili mamy 

dwadzieścia pięć złotych, to jest poniżej kosztów w ogóle. I ustalenie jeszcze niżej tej stawki... 

Przecież te firmy w ogóle na to nie patrzą. Nikt za pięćdziesiąt złotych praktycznie nie będzie 

jechał i osadów wywoził z Bobrownik, Borek tam czy z Mostowlan czy gdziekolwiek. Oczyszczalni 

przydomowych pozostaje dużo więcej. Dlatego w innych gminach te stawki są górne o wiele 

większe, nawet sięgają do stu złotych. Taka jest kolej rzeczy. To nie jest dla zakładu komunalnego 

panie Radny. Nie jest. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy rzeczywiście myśmy to bardzo szczegółowo omawiali i 

też było wyjaśnienie, że te stawki, które są, są to dla firm, tak, stawki maksymalne. Rozumiem, że 

pan Radny Gryc jest rzecznikiem tych firm. I tak bardzo zależy panu Radnemu na tym, żeby te 

firmy miały upust z naszej strony. Te stawki są urealnione, więc nie widzę tutaj żebyśmy znowu do 

tego tematu wracali, tym bardziej było to szczegółowo omawiane na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy. I projekt ten uchwały uzyskał pozytywną akceptację. Powracam jeszcze raz 

do tego, co powiedziałem, panie Jerzy, no trzeba być przygotowanym. Dziękuję. 

[01:00:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Ja bardzo przepraszam. Szanowni Państwo, ale to wyliczenie, które 

dostaliśmy zostało podpisane przez bodajże pana Kierownika lub księgową i tu żadne firmy obce, 

inne nie brały udziały. To są wyliczenia, które dostaliśmy... to są z Komunalnego Zakładu 

Budżetowego. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Wójt. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Jeśli mogę. O ile się nie mylę, te dwadzieścia pięć złotych stawka 

za opróżnianie odpadów... nie odpadów, tylko tych ciekłych nie została ustalona w uchwale w 

trzynastym roku. W pierwotnej uchwale, w trzynastym roku. Po drodze były zmiany w górnych 
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stawkach odbioru za odpady komunalne, natomiast nie było zmiany w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych. Minęło prawie dziesięć lat. Sytuacja po drodze... kilkakrotnie inflacja 

i tak dalej, ale jeśli mówimy o tych wyliczeniach, które przedłożyliśmy to KZB przedłożył 

szacunkowe koszty, żeby można było oszacować, ocenić, tak? Bo mogliśmy wstawić to, tak jak w 

Supraślu czy w innej gminie, natomiast te wyliczenia, które przedłożył pan Kierownik służył po 

prostu, żeby się oprzeć, że ta stawka pięćdziesiąt złotych nie jest wcale wygórowana. Jest to 

górna stawka. Firmy nie muszą jej stosować, natomiast jest to w pewnym sensie ograniczenie, 

żeby nie stosowały więcej, jeśli by chciały. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Należy poddać pod głosowanie, tak, wniosek? Czy 

pan Radny... podtrzymuje, tak? Sprecyzuje pan jeszcze raz może. 

- Radny Jerzy Gryc: Podwyższyć z dwadzieścia pięć złotych o pięćdziesiąt procent. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: A z czego wynika ten, ta... ten właśnie wskaźnik pięćdziesiąt 

procent? Może pan nam wyjaśnić, na czym pan opiera swoje wyliczenia, więc... 

- Radny Jerzy Gryc: (głos poza mikrofonem) (nieczytelne) [01:02:24]. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: No ale... ale wie pan, to nie jest... Pan tak mówi, jakby pan żył w 

innym świecie. Żyjemy w takim świecie a nie innym. Ceny paliw rosną, tak? To też ma wpływ na, 

na cenę świadczonych usług przede wszystkim. To, że akurat wniosek był składany i były kolejki, 

no to... jest to jeden z argumentów, ale przecież sami wiemy, jaka jest rzeczywistość. Tak że tutaj 

nie tylko to ma wpływ na, na... na cenę, tak, świadczeń. Więc... nie wiem. 

- Radny Jerzy Gryc: Jeżeli ceny paliw spadną to usługa ta spadnie? 

- Kierownik: Ja proponuję to w ogóle wykreślić i spojrzeć na tę kalkulację, na te wyliczenia 

rachunkowe. Proszę wziąć pod uwagę, że tam napisaliśmy, że to są utrudnienia, ale to są 

utrudnienia, które nie są przez cały rok. One są okresowe i tak dalej, i tak dalej. I złóżmy ilość tych 

kursów i czas pracy godzin, przyjętą przez dziewięć miesięcy przez rok ubiegły, połowę roku 

ubiegłego i kwartał tego roku. I przyjmuje się, że średnio taki kurs jeden to jest dwie godziny, 

minimum. Proszę stąd zajechać do Borek, za godzinę... czy tam do Chomontowiec czy Mostowlan. 

Są również przypadki, że zabieramy oczywiście ścieki Stacji Walił, z Zarzeczan, z Bielewicz i tak 

dalej, i tak dalej. Ale to jest wszystko uśrednione i to, czego pan się tam przyczepia w tych 

punktach to to można wszystko zakreślić, tylko tak wspomniałem, o co chodzi. Bardziej jeszcze 

wyjaśniłem, a resztę opieramy się wszystko na wyliczeniach rachunkowych, które my ponosimy. 

Proszę dla nas zarzucić załóżmy jakieś tam niejasne sprawny odnośnie tych wyliczeń, odnośnie 

jakichś norm. My nie możemy ani mniej oleju nalać do tego ciągnika, ani taniej kupić tego oleju, 

ani kupić taniej akumulatorów, opon czy usługi jakieś wulkanizacyjne czy naprawcze. Proszę tam 

spojrzeć, a nie tego, że tam kolejka. Ta kolejka niekiedy jest, ale ona stanowi dla nas przeszkodę, 

bo my nie jesteśmy.... Nie mamy asenizacji na samochodzie ciężarowym, tylko na ciągniku. I co 

innego ciągnikiem jechać w zimę, ślizgać się po tym lodzie, a co innego samochodem czy innymi 

pojazdami. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Jeszcze dwa zdania, proszę bardzo pani Wójt. 

[01:05:08] 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Ja tylko, żeby... Ja tylko, żeby uporządkować dyskusję. Uchwała 

dotyczy górnych stawek. Nie są to ceny, które my proponujemy, tylko górne stawki, które mogą 

obowiązywać na terenie naszej gminy. Rynek odbierania usług odpadów komunalnych i 

transportu nieczystości ciekłych poza systemem odpadów komunalnych jest... opiera się na 

gospodarce rynkowej, więc to klient wybiera, z jakiej usługi będzie korzystał. Jeśli mu nie będzie 

odpowiadała usługa KZB za, nie wiem, za czterdzieści pięć to będzie mógł skorzystać z innej, bo 

takie firmy są zarejestrowane u nas w gminie i mogą też świadczyć takie usługi, więc tutaj w 

zasadzie rynek reguluje i popyt i podaż, tak? Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania.  

[01:06:05] 

(brak dźwięku) 

[01:06:32] 

- Radny Jerzy Gryc: Określa się... Paragraf drugi: „określa się górne stawki opłat za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych w wysokości 

trzydziestu siedmiu i pół złotego za jeden metr sześcienny”. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za wnioskiem Radnego 

Gryca, aby górną stawkę opłat za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych ustalić w wysokości trzydzieści siedem i pół złotego netto? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Dziękuję. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Stwierdzam... 

Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania za wnioskiem Radnego Gryca 

głosowało dwóch Radnych, dziewięciu Radnych było przeciw, dwóch Radnych wstrzymało się od 

głosu. Stwierdzam, że wniosek Radnego Gryca został odrzucony. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Projekt tej 

uchwały był naprawdę bardzo szczegółowo omawiany przedwczoraj, w dniu dwudziestego 

siódmego kwietnia bieżącego roku. Wysoka Rada przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się dziesięciu Radnych, 
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głosów przeciw nie było, trzech Radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała 

w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych została podjęta. 

Proszę bardzo, pani Radna. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja tak usłyszałam 

odgłos, że to podwyżka jest, to nie jest proszę Państwa podwyżka. To jest stawka dla firmy, która... 

maksymalna stawka, którą może wziąć od ludzi za ścieki po prostu, bo jedna firma... To nie jest 

nakaz, że tyle firma ma brać. Jedna firma na przykład weźmie trzydzieści złotych, a druga weźmie 

pięćdziesiąt złotych. To jest jakby dla ludzi ten przepis, bo on mówi, że ta firma więcej nie może 

wziąć niż to. Ale z drugiej strony, gdyby to była niska kwota to na przykład nikt inny poza KZB nie 

przyjechałby, bo powiedziałby, że to za tanio dla niego, on za tyle nie przyjedzie, więc to tak 

naprawdę to nie jest podwyżka, to jest po prostu określenie stawki dla firm, które załatwiają te 

sprawy. 

[01:10:40] 

(brak dźwięku) 

[01:10:53] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: o której pani dyrektor wodociągów poinformowała, nie, że te osady 

te, jak to się nazywa... czy jak to się nazywa? Osady te ściekowe podrożały... składowanie, 

składowanie... nie, w ogóle odbieranie, bo to idzie jakoś... Sto procent. Dzisiaj nie drożeje dziesięć 

procent, dwadzieścia procent, tylko wiele rzeczy sto procent i koniec kropka. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo panie Mecenasie. 

- Radca Prawny Wojciech Srocki: Proszę Państwa, nie przyjmując takiej uchwały i nie uchwalając 

stawki maksymalnej, tak, narażacie Państwo mieszkańców gminy na to, że będą płacili stawki 

dużo wyższe, tak? I tu podzielam głos pani Wiceprzewodniczącej, że to nie jest podwyżka, tylko 

ustanowienie, usankcjonowanie pewnej stawki górnej, tak? Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja chciałbym 

tutaj tylko dodać, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku pan Radny 

Gryc głosował za pozytywnym zaopiniowaniem projektu tej uchwały, więc teraz nie rozumiem, 

dlaczego mu się odmieniło. Być może dlatego, że to jest nagrywane. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Piąty punkt dzisiejszych obrad uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji szóstego punktu sesji: podjęcie uchwały w sprawie 

zwolnienia dyrektora szkoły podstawowej w Gródku z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz 

z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, wraz z pismem pani dyrektor i był on tematem wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego siódmego kwietnia. Taką uchwałę 
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podejmujemy co roku, jak Państwo Radni wiedzą. Czy są jakieś pytania odnośnie? Nasunęły się 

jakieś może? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. 

Projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego siódmego kwietnia bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną 

akceptację Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż 

za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 

zwolnienia dyrektora szkoły podstawowej w Gródku z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych została podjęta jednogłośnie. 

Szósty punkt dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. Punkt siódmy obrad obejmuje 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej 

szkoły podstawowej w Gród... dla niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano 

oddział przedszkolny w wyższej wysokości niż określona w Ustawie o finansowaniu zadań 

oświatowych. Projekt uchwały otrzymaliśmy na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy i był on również tematem obrad tego posiedzenia. Czy są pytania lub uwagi odnośnie 

projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

[01:15:25] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Projekt tej 

uchwały też był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. 

Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż 

za podjęciem uchwały opowiedziało się dziesięciu Radnych, głosów przeciw nie było, trzech z 

Państwa Radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział 

przedszkolny w wyższej wysokości niż określona w Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych 

została podjęta. Ósmy punkt punkt dzisiejszej sesji obejmuje sprawozdanie z realizacji programu 
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współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi. Takowe sprawozdanie w formie 

opisowej i tabelarycznej otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i było ono temat 

posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego siódmego kwietnia. 

Czy jest potrzeba omawiania? Chyba jasna sprawa. Ewentualne pytania? Nie widzę. Proszę pana 

Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwa... na temat 

omawianego sprawozdania. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Sprawozdanie 

to było nam przedstawione na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. 

Sprawozdanie zostało przez wysoką radę przyjęte. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że sprawozdanie z realizacji 

programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi za dwa tysiące dwudziesty 

pierwszy rok zostało przyjęte do wiadomości. Punkt ósmy porządku obrad uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dziewiątego punktu dzisiejszej sesji: podjęcie uchwały 

w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku. Projekt uchwały 

wraz z załącznikiem, ze statutem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. I był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w dniu dwudziestego 

siódmego kwietnia tego roku. Czy są pytania odnośnie projektu uchwały? Nie widzę.  Proszę pana 

Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego siódmego kwietnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Projekt uchwały 

uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku 

została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, dziesiąty punkt dzisiejszej sesji obejmuje 

rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku w 

roku dwa tysiące dwudziestym pierwszym. Sprawozdanie w formie opisowej i tabelarnej 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Bardzo obszerne, taka książeczka. Był on 

również tematem posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady w dniu dwudziestego siódmego 

kwietnia. Czy jest potrzeba omawiania tego sprawozdania? Witam panią Kierownik. Nie widzę. W 

takim razie poproszę o przedstawienie opinii pana Grzegorza Borkowskiego,  Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy. 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku pani Kierownik nam bardzo szczegółowo 

przedstawiła to sprawozdanie. Jeszcze sprawozdanie bardzo dobrze napisane, jak zwykle zresztą. 

Wysoka Rada pozytywnie zaopiniowała to sprawozdanie. Przyjęła do wiadomości. Dziękuję. 

[01:21:10] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok 

zostało przyjęte do akceptującej wiadomości. Punkt dziesiąty sesji uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji jedenastego punktu dzisiejszej sesji: ocena zasobów pomocy 

społecznej gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Taką ocenę otrzymaliśmy 

również z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i była ona... Ocena była dokonana na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Też bardzo obszerne i szczegółowe, szczegółowa 

ocena zasobów. Czy są jakieś... Nasunęły się może jakieś pytania, uwagi lub wnioski? Proszę 

bardzo Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Ja mam pytanie do pani dyrektor. Czy u nas w gminie są osoby tak zwane 

długotrwale bezrobotne? I czy bezrobotni... A drugie pytanie, czy bezrobotni z prawem do zasiłku? 

Jeżeli można. Ilość tych osób. 

- Kierownik Jolanta Bójko: Jeżeli chodzi o osoby długotrwale bezrobotne... Znaczy tak, taką 

informację można uzyskać w Urzędzie... Powiatowym Urzędzie Pracy. No tutaj nie było takiej 

potrzeby, tak? Osoby, które są bezrobotne czy rejestrują się... są, mają status osoby bezrobotnej 

mogą ubiegać się u nas o świadczenia. I w zależności od tego... Od pierwszego stycznia też 

wzrosło kryterium dochodowe, w związku z tym również i wysokość zasiłku, między innymi zasiłku 

stałego, również wyliczanego z zasiłku okresowego. W tej chwili od pierwszego stycznia, jeżeli to 

jest osoba samotnie gospodarująca to kryterium dochodowe ma nie przekroczyć siedemset 

siedemdziesiąt sześć złotych. Natomiast osoba pozostająca w gospodarstwie domowym sześćset 

złotych. Znaczy to jest... Osoby korzystające, tutaj w tym sprawozdaniu, jest właśnie powód... Są 

podane powody, z jakiego, z jakich też korzystają osoby między innymi też i bezrobotne, tak? I 

jest to, jakby, no druga, druga pozycja, tak? Bo najwięcej osób to wiadomo z ubóstwa. Ubóstwo 

jest wtedy, kiedy dochód ten nie przekracza tych stu procent kryterium dochodowego, no i druga 

ta właśnie pozycja to są z tytułu bezrobocia. Te osoby korzystające... jako powód podają też jako 

bezrobocie, tak? To oni po prostu muszą być zarejestrowani w Urzędzie Pracy. Czyli przedstawiać 

swoją aktywność zawodową w wyznaczonych terminach w Urzędzie Pracy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania do 

pani Kierownik? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego,  Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego, omawianej oceny zasobów pomocy społecznej. 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. 

Zasoby pomocy społecznej zostały przedstawione Radnym na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy w Gródku. Zasoby te zostały przyjęte bez zastrzeżeń. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Gminy Gródek 

pozytywnie oceniła zasoby pomocy społecznej gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty pierwszy 

rok. Jedenasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji 

dwunastego punktu sesji: rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego 

przez Gminne Centrum Kultury oraz informację o działalności tej instytucji w roku dwa tysiące 

dwudziestym pierwszym. Witam panią dyrektor, panią Magdę Łotysz i udzielam pani głosu. 

[01:25:35] 

- Dyrektor Magda Łotysz: Dzień dobry Państwu. Dwa dni temu na Komisji gminnej... Słucham? 

Tutaj... Jeżeli mogę tak to z tego miejsca. Dwa dni temu na Komisji gminnej referowałam w 

szerokim zakresie naszą działalność w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku. Tutaj plan 

finansowy otrzymali Państwo Radni. Proszę Państwa, żeby też nie przedłużać. Chciałam 

powiedzieć, że Dom Kultury wykonuje bardzo szeroko pojętą pracę, nawet wykraczającą poza 

działalność kulturalną. Myślę, że można być dumnym z Domu Kultury, jaki jest w chwili obecnej i 

chciałam bardzo podziękować tutaj na ręce pani Wójt za wszelką pomoc, gminy Gródek na rzecz 

naszego Domu Kultury. Między innymi będzie to też remont schodów i tarasów, bo tak jak 

Państwo wiedzą w stanie jest bardzo złym obecnie. A zależy nam na tym, żeby mieszkańcy gminy 

Gródek mieli bezpieczne warunki tutaj do uczestnictwa w kulturze, ale nie tylko, bo tak jak 

Państwo wiecie Dom Kultury był również miejscem zbiórki dla uchodźców i w obecnej sytuacji i 

kilka miesięcy temu, a także punktem szczepień. Odbywają się tutaj też sesje Rady Gminy. 

Myśmy zrealizowali wszystkie działania swoje statutowe, a także rok dwudziesty pierwszy był 

czasem składania wniosków dotacyjnych na rok dwa tysiące dwudziesty drugi. I tutaj mogę się 

pochwalić, że udało nam się pozyskać sto osiemdziesiąt sześć tysięcy na ten rok, na działalność, 

dodatkowych środków zewnętrznych. Organizujemy imprezy, robimy wszystko to, co powinniśmy 

robić i znacznie więcej. Będę chciała zabrać również głos w sprawach różnych, żeby tutaj nie 

przedłużać w tym punkcie i zaprosić Państwa do udziału w inicjatywach lokalnych, ale o tym 

powiem za moment. Jeżeli są jakieś pytania do mnie to bardzo chętnie odpowiem. Bo bardzo 

lubię mówić o tym, co robimy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

pytania do wystąpienia pani dyrektor? Nie widzę. Proszę pana Grzegorz Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat wykonania planu finansowego przez Gminne Centrum Kultury oraz 

informację o działalności tej instytucji w roku dwa tysiące dwudziestym pierwszym. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Na 

ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku przedwczoraj w dniu dwudziestego 
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siódmego kwietnia bieżącego roku pani dyrektor przedstawiła nam roczne sprawozdanie z 

wykonania planu finansowego. I Wysoka Rada przyjęła bez uwag to sprawozdanie. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że sprawozdanie roczne z 

wykonania planu finansowego przez Gminne Centrum Kultury oraz informację o działalności tej 

instytucji w roku dwa tysiące dwudziestym pierwszym zostało przyjęte do wiadomości. Dwunasty 

punkt dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. Trzynasty punkt dzisiejszych obrad obejmuje 

rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego przez Bibliotekę Publiczną 

w Gródku oraz informację o działalności tej instytucji w roku dwa tysiące dwudziestym pierwszym. 

Informację taką otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesją i była ona szczegółowo 

omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy, no ale pani Kierownik chce 

tutaj nam, jeszcze Sołtysom przekazać pewne wiadomość, tak że zapraszam, zapraszam do 

zabrania głosu. 

- Kierownik Katarzyna Rogacz: Zapraszam wszystkich bardzo serdecznie oczywiście do Biblioteki, 

do wypożyczania książek, bo to jest nasz statusowy obowiązek, tak, gromadzenia i wypożyczania 

książek. Oprócz tego w tamtym roku pozyskaliśmy dziesięć tysięcy z Fundacji ORLEN na 

Bibliotekę, biblioteczną kawiarenkę, ktoś był to może zauważyć, że są nowe fotele, jest ekspres 

do kawy, zapraszamy na kawę do książki. I oprócz tego prowadzimy szereg działań, tak, dla 

czytelników, dla młodzieży, dla dorosłych. Właśnie też włączamy się w różne akcje ogólnopolskie 

czy też konkury powiatowe, sami organizujemy konkursy. Były konkursy wielkanocne, mój 

ulubiony bohater książkowy dla dzieci, i też Narodowe Czytanie. W tamtym roku była „Moralność 

Pani Dulskiej”, w tym roku też zapraszamy do włączenia się w Narodowe Czytanie mieszkańców 

naszej gminy. Można to wszystko zobaczyć, obserwować na naszej stronie internetowej i na 

Facebooku. I oprócz tego jeszcze też pozyskaliśmy sześć i pół tysiąca na książki z Narodowego 

Programu Czytelnictwa. 

[01:31:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. No może ktoś z Państw ma pytanie do pani 

Kierownik? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

sprawozdania z działalności Biblioteki Publicznej w Gródku w roku dwa tysiące dwudziestym 

pierwszym. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. W dniu 

dwudziestego siódmego kwietnia bieżącego roku zostało nam przedstawione roczne 

sprawozdanie z wykonania planu finansowego przez Bibliotekę Publiczną, przez panią Kierownik. 

Sprawozdanie to zostało przyjęte bez uwag. Dziękuję. 

- Kierownik Katarzyna Rogacz: Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że sprawozdanie z działalności 

Biblioteki Publicznej w Gródku w roku dwa tysiące dwudziestym pierwszym zostało przyjęte do 
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akceptującej wiadomości. Trzynasty punkt dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. Czternasty 

punkt dzisiejszych obrad obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa 

tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłaty zobowiązań na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego siódmego kwietnia. Proszę panią... Jest 

potrzeba omówienia? Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. Projekt 

uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż 

za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłaty 

zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem została 

podjęta jednogłośnie. I dzisiejszą ostatnią uchwałą jest projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Ten projekt uchwały również 

otrzymaliśmy z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on szczegółowo omawiany w dniu 

dwudziestego siódmego kwietnia. Czy są pytania? Proszę bardzo pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja zapomniałam 

na Komisji spytać. A dlaczego jest zdjęte z pociągu dziesięć tysięcy? Już nie będzie w tym roku? 

- Radny Grzegorz Borkowski: Pozwolę sobie wyjaśnić. Jest to zdjęte dlatego, gdyż pociąg będzie 

dopiero uruchomiony od pierwszego lipca. Nie tak jak zawsze było wcześniej, dlatego od 

pierwszego lipca jeździ, gdyż stacja Białystok jest w remoncie, tam brak krawędzi peronowych i to 

jest ta przyczyna po prostu, żeby przyjmować to w dłuższym okresie, te pociągi, żeby uruchamiać. 

To jest taka przyczyna. Tylko... to jest zmniejszona ta, po prostu pociąg będzie jeździł przez 

krótszy okres. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania 

odnośnie projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego projektu uchwały. 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. 

Projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego siódmego kwietnia bieżącego roku. Panowie... Projekt tej uchwały uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

[01:35:36] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok 

została podjęta jednogłośnie. Piętnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji szesnastego punktu sesji: pytania i wnioski Radnych. Proszę bardzo, 

pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. 

Dobrze, pan Wójt już jest. Zwracam się z prośbą o usunięcie z pasa drogowego, jeżeli chodzi o 

drogę gminną w miejscowości Bobrowniki. Przede wszystkim chodzi o usunięcie krzaków i starych, 

wycięcie starych konarów, spróchniałych drzew, które rosną przy drodze. To jest droga gminna 

przez Bobrowniki. I jednocześnie zwrócenie się do powiatu, to co należy do powiatu w pasie drogi 

powiatowej też o usunięcie starych drzew, które zagrażają już w tej chwili wywróceniem. To też 

jest miejscowość Bobrowniki. No tam część drogi jest powiatowej, część jest naszej gminne, 

dlatego jedna rzecz należy do nas, druga do powiatu. I druga prośba, też wystąpienie do powiatu 

o przede wszystkim przejrzenie drogi na odcinku Bobrowniki – Chomontowce. Mamy tam ten 

asfalt, smołówkę, ale po tym, że jeżdżą tam ciężkie sprzęty wojskowe, tam w tej chwili już ta droga 

jest, jest zniszczona. Też taka prośba, żeby powiat dokonał analizy, co z tym można zrobić i kiedy. 

Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak, pierwszy punkt przyjmujemy, jak to się mówi, akceptacji i do 

realizacji, w ślad za tym po zgłoszeniu do powiatu problemu w zakresie drogi powiatowej. 

Natomiast, jeżeli chodzi o drugi punkt to zostało zgłoszone. Trwa, jak to się mówi, analiza 

problemu na tej drodze, na tak zwanej smołówce, na odcinku Bobrowniki – Chomontowce. 

Stosowne decyzje będą podjęte. Jak będą podjęte, zostaniemy poinformowani, bo tam pewnie, 

być może, oby nie, poproszą o dofinansowanie. Tak że będziemy o tym wiedzieć i poinformujemy 

odpowiednio na komisji lub na sesji. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos w tym 

punkcie? Proszę bardzo pan Radny Cimochowicz. 

- Radny Janusz Cimochowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Podejmuję temat dotyczący 

przerw w dostawie prądu elektrycznego. Dwa, bodajże trzy lata temu gmina dwu-, trzykrotnie 
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wysyłała listy polecone ponosząc koszty oczywiście do właścicieli, współwłaścicieli działek na 

terenie gminy, gdzie będzie modernizowana linia energetyczna średniego i niskiego napięcia. No i 

do tej pory nie ma tej modernizacji. Przerwy w dostawie prądu dalej są, spowodowane są 

zakłóceniami atmosferycznymi. W Gródku prąd przeważnie jest. Kto zrozumie biednych ludzi 

mieszkających na Wschodzie. Dwa, trzy dni przerwy w dostawie, brak wody, niszczejące zapasy 

w lodówkach i zamrażarkach stanowi poważny problem. Gospodarstwa duże, hodowlane nie 

mogą prowadzić udoju. Proponowałbym po raz kolejny zaprosić na kolejną sesję przedstawiciela 

PGE Obrót Białystok, żeby po prostu wyjaśnił tę sprawę. 

[01:40:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, ja bym chciał odpowiedzieć to w ten sposób. 

Zapraszamy dyrektora i czasami te... 

- Radny Janusz Cimochowicz: Albo kierownika. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Czy kierownika, ale w efekcie na takim spotkaniu za dużo pytań nie 

ma takich merytorycznych, ale jeżeli są to wiadomo, pan dyrektor informuje, że są plany. Na 

podstawie tych planów są realizowane zadania w poszczególnych latach, miesiącach i w danym 

roku. Natomiast jeżeli chodzi o te kosz... o te, tak jak pan mówi, listy wysyłane, ponosimy koszty, 

to pewne czynności w ramach tej procedury całej, dotyczą gminy. Tak jak my powiadamiamy, tak? 

Na podstawie prowadzonego postępowania w sprawie ustalenia tam celu publicznego inwestycji, 

inwestycji celu publicznego i niestety, to są nasze koszty i musimy to zrobić zgodnie z przepisami, 

czyli znaczki, polecony i tak dalej, i tak dalej, a więc no... ze zwrotnym potwierdzeniem, tak że to 

niestety, tego nie ominiemy, tak że musimy ponosić koszty, ale moim zdaniem najważniejsze jest 

to, i to zawsze o tym mówię, że jeżeli ktoś robi projekty, plany w kierunku to nie po to, żeby leżały 

w szufladzie, tylko raczej po to, żeby wcześniej czy później zrealizować. A przeważnie to te 

procedury trwają długo, a więc to, że tam kilka miesięcy temu mieliśmy do czynienia z takim, z 

taką informacją pewną to nie oznacza, że już zaplanowane, na przykład, w kwietniu to uczynić, tak? 

Tak że... Proszę bardzo. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Ja tylko dodam, że postępowanie w sprawie uzyskania decyzji celu 

publicznego jest pierwszy etapem. Po uzyskaniu decyzji właśnie Wójta Gminy przedsiębiorstwo 

musi się zgłosić o pozwolenie na budowę i to też trochę trwa, więc no... należy się spodziewać, 

tak jak pan Wójt powiedział, że jeśli wystąpiono o decyzję, jeśli jest zrobiony projekt to ta 

procedura trwa i będą podjęte czynności. Tak że... 

- Radny Janusz Cimochowicz: Przepisy prawa, procedury swoją drogą, a cierpliwość ludzka też ma 

swoje granice, tak że... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ale już jak zrobią to będzie nowa linia działająca prawidłowo. 

- Radny Janusz Cimochowicz: Mieszkańcom Gródka trudno zrozumieć osoby tam mieszkające, bo 

wy macie cały czas światło. Druga sprawa, o której chciałbym wspomnieć to jest, to jest tendencja 

ogólnopolska, europejska, wielu krajów, spadek liczby ludności, ale bardzo niepokojącym 
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zjawiskiem jest wyludnianie się miejscowości, szczególnie w pasie wschodnim naszej gminy. 

Dochodzi do tego, że już umierać nie ma komu. I wyludnione wsie opanowały dzikie zwierzęta, 

łosie, wilki beztrosko przechadzają się po drogach, po ulicach wsi. Jest to naprawdę bardzo 

poważny problem. Problem społeczny. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No ja myślę, szanowni Państwo... 

- Radny Janusz Cimochowicz: Na to nie ma żadnego sposobu. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ten problem akurat, tak się składa, że samorząd gminy nie jest w 

stanie za bardzo... zrealizować sposób taki widoczny. Natomiast powiem tak, jeżeli ocenimy 

dzisiaj na tych wsiach wyludnionych, czy ktoś tam mieszka, czy jakieś jest wolne mieszkanie, na 

przykład znaleźć dzisiaj, gospodarstwo znaleźć to nie ma takich mieszkań. Wszystkie są 

zagospodarowane przez mieszkańców z Białegostoku. I tutaj też bardzo proszę, żeby zwrócić na 

to uwagę, żeby zachęcić tych mieszkających w szczególności na stałe, ale również tych, których 

przez większą część roku, żeby te podatki, żeby te różne opłaty, które dotyczą, płacili  u nas, nie 

w Białymstoku. To wpłynie, szanowni Państwo... korzystają z naszego dobrodziejstwa, z 

powietrza, zabierają nam powietrze, tak, przyjeżdżają, a tutaj staramy się... Tak że, szanowni 

Państwo, na dobrą sprawę, gdyby ocenić ilość zameldowanych w porównaniu do faktycznie... czy 

w Królowym Moście czy nawet w Chomontowcach czy ten, to latem tam wszędzie w każdym 

domu znajdziemy osoby, tak? I trzeba tu... Tutaj, szanowni Państwo, na pewno przyjdzie taki czas, 

a tendencja moim zdaniem jest taka, że nazwijmy to ludzie z miasta wolą mieszkać na wsi i coraz 

więcej będzie takich sytuacji, że coraz mniej będzie pustych domostw. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos w tym 

punkcie? Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Panie Wójcie, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja mam takie pytanie. 

Myślę, że to jasne dla mnie, ale chcę się upewnić. Czy na tej drodze u nas, gminnej drodze koło 

bloków to zaznaczone są te czerwone... tam, gdzie są te wyrwy, które zgłaszałam, to oznacza, że 

będzie naprawiana już ta nawierzchnia, tak? Bo są pozaznaczane na drodze, bo tam już pół drogi 

nie ma, jakby zerwana całkowicie jest. To to takie pierwsze pytanie. Czy to na pewno będzie 

poprawa? I panie Wójcie ja wspominałam co prawda już o tym, ale jeszcze raz przypominam się o 

naprawieniu placu zabaw w Zarzeczanach na... przy zalewie. Koniecznie, bardzo proszę, bo tam 

jest już niebezpiecznie, a teraz już coraz cieplej. Tam trzeba wymieniać, nie wiem, te takie 

wiszące na tych łańcuszkach, bo po prostu, żeby uchronić się od niebezpieczeństwa. Tak że to 

takie. 

[01:45:50] 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: To może ja odpowiem. W zakresie Walił, tej drogi w 

Waliłach-Dworze to prowadzimy teraz rozmowy z firmami, które mogłyby to naprawić. I tak te... 

jeżeli już tak się z kimś dogadamy, zlecimy to to będzie naprawione. Tak samo plac zabaw jest już 

zgłoszony, zlecony firmie, tak, to trzeba po prostu odczekać swoje, aż oni to wyprodukują i 
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przywiozą. Też nie jest takie to proste, robimy wszędzie te place zabaw, tak, drewniane, różne, 

jakieś tam elementy i po prostu potem firmy nie chcą tego naprawiać. Wolą kupić... zaoferować w 

ogóle nową zabawkę, tak, która wiadomo, że jest o wiele droższa, niż naprawiać pojedyncze 

elementy, ale akurat ten trap, tak, z tymi metalowymi elementami już jest zlecony i będzie do 

końca... do końca gdzieś tak, nie wiem, może do połowy maja na pewno naprawiony. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Proszę bardzo, pan Radny Antonowicz. 

- Radny Marek Antonowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja wracam do 

poprawy tej drogi w Bielewiczach, tam jest od numeru siedem do czternaście. To jest druga droga 

za Gródkiem. Porównując ją do tej pierwszej, która zjeżdża w prawo to w ogóle jest inna. Ta 

pierwsza jest... nasypany żwir, a po tamtej jeździ się jak... Nie wiem, tam żwiru w ogóle nie widać, 

bo jest cała czarna. Niestety po tych deszczach, ona została wyrównana, ale po deszczach, po 

dwóch, trzech dniach wróciła ona do stanu... nie wiem, jak to nawet określić, ale bardzo złego. 

Dziękuję bardzo. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Jak to się mówi, powtarzam 

się, akurat znam tę drogę i potwierdzam, że należy się jej poprawa przejezdności. Ten odcinek w 

sumie niedługi, ale, ale... który dotyczy tego miejsca. To powiem tak. Nie wiem, czy Państwo 

zauważyli, akurat i w zmianach w budżecie i tutaj ta informacja, która dzisiaj dotyczyła, te środki 

na in plus, jeżeli chodzi ewentualnie też na poprawę przejezdności dróg, którą otrzymaliśmy od 

pana marszałka to właśnie chcemy to tak umiejscowić i tak zaplanować, żeby ponaprawiać te 

drogi, dlatego że, że te środki, które zaplanowaliśmy w budżecie na początku, no już, jak to się 

mówi, dawno się porozchodziły, tak? Wiadomo, że tutaj na... w tym również trzeba było 

zaplanować, chyba nie wiem, czy mamy czy nie czy tez już chyba zrealizowaliśmy to, co dzisiaj 

pan nadleśniczy mówił, ten wkład nasz. Sto tysięcy pan nadleśniczy daje, ale żądają, żeby około 

dwudziestu, trzydziestu tysięcy z naszej strony. To samo, dogadaliśmy się wstępnie z 

nadleśnictwem Supraśl, tak? Też chętni są nam pomóc na ten odcinek do Lipowego Mostu, bo 

część zrobiony jest, a część przydałoby się zrobić, bo też, jak to się mówi, tak jak by nie było to 

dotyczy naszej gminy. I związany jest z wywózką lasu, akurat wczoraj i dzisiaj jechałem tą trasą i 

rzeczywiście ona nadaje się do naprawienia, bo tam... No i mówię, to takie podwójne korzystanie, 

i mieszkańcy jeżdżą i Lasy jeżdżą tamtędy. Tak że trzeba będzie szukać na ten cel środków jako 

wkładu i również na naprawienie dróg między innymi, o których pan zgłaszał, zgłaszał pan Radny 

Antonowicz, a więc jest brane pod uwagę. Dzisiejsza sesja pozwoli na to, żeby zaplanować 

realizację tych czynności. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? 

Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja chciałam 

jeszcze odnieść się do tego, co pan Radny Cimochowicz mówił, bo ja absolutnie się z tym prądem 

zgadzam i już to mówiłam na pewno, ale jeszcze raz powiem, że jak ktoś, komuś zależy to prosi. 
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Jak ktoś nie prosi to znaczy, że mu nie zależy, taka jest prawda. Ten, kto prosi to będzie miał w 

pierwszej kolejności zrobione, żeby się odczepił, więc jeżeli my nie prosimy Zakładu 

Energetycznego to tego nie robi, a jak będziemy prosić i marudzić i ten, no to wtedy na takiej 

zasadzie, żeby się marudzący odczepił to wezmą nas na pierwszy ogień do robienia, nie? A 

jeszcze chciałam tylko powiedzieć, że ten wniosek... ja złożyłam wniosek na ubiegłej sesji i... 

czekam na załatwienie tego, co dotyczy tego prądu i na ewentualne negocjacje w tej sprawie, co 

do długości. Światło. Do palenia się światła. A to nie... to nie będziemy na sesji o tym rozmawiać, 

tylko chciałam się przypomnieć. Dziękuję. 

[01:50:48] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, śmiało odpowiadam w imieniu nawet dyrektora, 

pozwolę sobie to słowo wyrazić, że jeżeli chodzi o procedurę planowania działań tych mniejszych, 

większych i tych największych, wszystko jest realizowane w ten sposób, że ta akceptacja w tym 

przypadku niezależnie od tego, czy to w Chomontowcach czy ten, jeżeli to nie chodzi o bieżące 

naprawy, typu że gdzieś urwał się, urwała się tam linka czy coś, nie? To takie naprawy robią na 

bieżąco tu na podstawie stwierdzonych tych nieprawidłowości. Jeżeli chodzi o wymianę, to, co 

nam najbardziej zależy, tych linii to jeszcze raz powtarzam. Ile razy nie byłem u dyrektora, ile razy 

na ten temat nie rozmawiałem to cały czas pokazuje i szuka. I to samo przyjedzie na sesję i to 

samo pan dyrektor powie, że tutaj... Aha, Bielewicze, tak, czy tam Chomontowce, tak? W 

dwudziestym trzecim roku, w dwudziestym czwartym roku. Może być później, raczej nie wcześniej, 

biorąc pod uwagę tę sytuację. I to jest tak. Natomiast jeżeli jest taka wola to można spróbować 

zaprosić dyrektora tego... nie terenu, no tego, jak to się nazywa, teren, tylko możemy zaprosić 

tego generalnego dyrektora, bo jest jeszcze... jak to się nazywa? Obrotu czy jak, no ale w każdym 

razie on też nadzoruje tak jakby ten teren. Tak że może powie troszkę w inny deseń, ale 

podejrzewam, że podobnie, bo jednak jakby nie było pieczę nad tym wszystkim czuwa tutaj ten... 

był dyrektor, Pruszyński się nazywa, który do nas przyjeżdżał już dwukrotnie. 

- Radna Monika Ratyńska: Bo, bo... Ja tylko chciałam powiedzieć, że mamy dwudziesty pierwszy 

wiek, w którym jest wszystko na prąd. U mnie, jak nie ma prądu to nie ma nic, bo nie ma Internetu, 

ja nie mam zasięgu w telefonie. Po prostu nic nie ma. Już pomijając fakt, że herbaty nie zrobię. A 

ostatnio nie było prądu dwanaście godzin, przez śnieg. To trochę to jest... Bo w Gródku to na 

pewno nie ma takich sytuacji, ale tak, jak... tak, jak Jasio mówił, ale u nas to są non stop. To tak 

nie powinno być dzisiaj, po prostu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja też tylko parę zdań na ten temat powiem. Powiem tak, nasze 

problemy są najważniejsze na świecie, tak? I staramy się je rozwiązywać. W ten sposób 

zgłaszając te, te doraźne sprawy i ogólne sprawy, które... które są na przykład związane, tak jak 

mówiłem, z wymianą tych stacji, z wymianą linii tych, co teraz kładą, gdzie już położą to nie ma 

problemu. Natomiast to nie jest odosobniony przypadek. Nasza gmina czy województwo... 

Słyszymy w telewizji, że gdzieś tam odcięci od światła, od prądu na dłuższy czas, na miesiąc, na 

parę tygodni, tak że to, to oby jak najmniej tego było. Każdy z nas sobie życzy. I możemy 

sformułować taki wniosek i potraktować... Jako Radni nawet no, żeby potraktować to jako ten, 
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który... że my uważamy, że u nas jest pod tym względem tragicznie, najgorzej, tak? I niech 

oceniają, bo tylko tyle możemy napisać, że zgłaszane problemu przez mieszkańców są ponad 

przecięt... No, jak to się mówi, jest tego bardzo dużo. Spróbujemy może taki wniosek skierować i 

poczekamy na odpowiedź. Jeżeli nam taką odpowiedź, nam takiej odpowiedzi udzielą to 

będziemy wiedzieć, na czym to wszystko stoi. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos w tym 

punkcie? Proszę bardzo, pan Radny Wysocki. 

- Radny Andrzej Wysocki: Wójcie, droga Rado. Ja mam taki wniosek, żeby nad zalewem postawić 

kosz na odchody zwierzęce, bo coraz więcej ludzi tam już chodzi i... Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy tak, rzeczywiście, podzielam wniosek. Takie kosze trzeba 

wstawić, nawet może i więcej, nawet w naszym, bo spacerowiczów jest sporo i niezależnie od 

tego, jak potraktują, że czy będą kosze czy nie, ale można zauważyć, że tam, gdzie... chyba w 

dwóch miejscach czy trzech stoją to od czasu do czasu tam w koszu cokolwiek się pojawia w tym 

zakresie no. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos w tym 

punkcie? Nie widzę. Punkt szesnasty dzisiejszych obrad uważam za wyczerpany. Przystępujemy 

do realizacji siedemnastego punktu dzisiejszej sesji: wolne wnioski i informacje. W tym punkcie 

zachęcam wszystkich Państwa do zabierania głosu. Proszę bardzo, pani Magdalena Łotysz, pani 

dyrektor GCK. 

[01:55:20] 

- Dyrektor Magdalena Łotysz: Dziękuję za udzielenie głosu. Szanowni Państwo, Dom Kultury 

realizuje obecnie projekt „Inicjatywy lokalne”. Ten projekt, jak pamiętacie Państwo być może, był 

realizowany w dwa tysiące osiemnastym roku. Polega on na tym, że na początku wykonuje się 

diagnozę potrzeb. Jest to bardzo ważny dokument, tak naprawdę w każdej dziedzinie. Niezależnie, 

czy się pracuje w Domu Kultury czy w szkole czy w przedszkolu, ale trzeba wiedzieć, jakie 

potrzeby mają mieszkańcy. I my tę diagnozę zaczęliśmy już wykonywać. Zaczęła się ona w środę, 

dla dorosłych mieszkańców Gródka, przyszło zaledwie kilka osób. Ja zapraszałam również 

Państwa Radnych, więc na tym spotkaniu ustalone zostały tak zwane potrzeby tutaj na miejscu. 

Dzień później mieliśmy spotkanie z uczniami klasy VIIB, tutaj w szkole podstawowej w Gródku i z 

tego miejsca bardzo dziękuję pani Emilii Szatołowicz za zorganizowane, za współorganizację tego 

spotkania, na którym zostały zdiagnozowane potrzeby dzieci i młodzieży. Ja o tym już mówię 

któryś raz, bo ja jestem bardzo blisko z mieszkańcami, oni zresztą przychodzą tutaj do mnie też, 

jak są jakieś potrzeby inne, różnego typu, niekoniecznie związane z działalnością kulturalną. 

Kolejny raz dzieci i młodzież zgłaszają potrzebę utworzenia skate parku, siłowni street work out i 

górki saneczkowej. Myślę, że nie byłoby to zbyt skomplikowane, jeśli chodzi o górkę saneczkową, 

tym bardziej, że widzimy, że dzieci zjeżdżają na niebezpiecznym rondzie, niebezpiecznym miejscu 

może, rondo jest bezpieczne, ale miejsce niekoniecznie, przy ulicy Rzemieślniczej. Ja bardzo się 

cieszę, że jest dzisiaj pani Kierownik Referatu Monika Kazberuk. Ja chciałam też podziękować, bo 
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my jesteśmy w stałym kontakcie. Też z panem Wójtem i z panią Moniką i wiem, że siłownia typu 

street workout została ujęta w projekcie, który już został złożony, jak się właśnie dowiedziałam, 

więc czekamy na realizację. To jest potrzebne ludziom po prostu. I takie też wnioski, jeżeli mam 

taką możliwość to oczywiście będę zgłaszać i udostępniać dalej Państwu Radnym, panu Wójtowi 

na sesji Rady Gminy. Jeśli chodzi o górkę no to też widzimy, że nieopodal zalewu naszego w 

Zarzeczanach dzieci zorganizowały sobie takie, myślę, że dosyć niebezpieczne miejsce na 

jeżdżenie rowerami. Teraz jest moda na hulajnogi, na łyżworolki, na rolki. My to widzimy też, 

jeżdżą dzieci po ulicy. Gdyby była możliwość napisania takiego projektu to się zwracam zarówno 

do pana Wójta, jak i do pani Kierownik to super byłoby mieć taki skate park. Ja wiem, że... i zdaję 

sobie sprawę, że to są ogromnie pieniądze, jednakże przy jakimś projekcie można by ująć taką 

budowę tego bezpiecznego miejsca. Jeśli chodzi o same inicjatywy lokalne to ja tu jeszcze raz 

zaznaczę to będą pieniądze na potrzeby mieszkańców, czyli każdy dorosły mieszkaniec naszej 

gminy będzie mógł złożyć do nas taki projekt, który my dofinansujemy w kwocie cztery tysiące 

czterysta złotych, przy założeniu, że maksymalnie siedem projektów, gdzie możemy maksymalnie 

siedem dofinansować. W osiemnasty roku to był między innymi pokaz mody, był plener malarski w 

Wiejkach i dalej Państwo Sołtysi również czy Państwo Radni czy każdy inny mieszkaniec Gródka 

może składać wniosek, nawet w imieniu dzieci i młodzieży, więc cztery tysiące ponad to są może 

małe pieniądze, ale za to się udawało zrealizować bardzo fajne i potrzebne przede wszystkim 

rzeczy dla naszych mieszkańców. Jeśli chodzi jeszcze o nasze działania to chciałam tutaj 

zaznaczyć, że myśmy bardzo mocno współpracowali z panią Agnieszką Wojcieszuk, z 

koordynatorką do spraw szczepień i do spraw Ukrainy, tutaj w tych kryzysach humanitarnych, 

zarówno jak i tutaj przy wojnie, z Ukrainą, my bardzo mocno współpracujemy i uzupełniamy swoje 

działania. Jeszcze zaznaczę, że my jako Dom Kultury robimy to po prostu, bo... wiemy, że musimy 

pomagać. To nie jest nasza statutowa działalność i po prostu moi pracownicy również wiele 

rzeczy wykonywali w swoim prywatnym czasie i to chciałabym zaznaczyć i im jeszcze raz bardzo 

podziękować. Jeśli chodzi jeszcze o nasze plany to tutaj bardzo ważną rzeczą, planowana jest 

wstępnie na wrzesień, ale chcemy zorganizować wystawę o Karo. Już zaczęliśmy plany, prace z 

tym związane. Zbieramy wspomnienia, zbieramy różne rzeczy kojarzące się z tym wielkim 

przedsiębiorstwem, więc jeśli Państwo macie w posiadaniu jakiekolwiek rzeczy, być może nawet 

jakieś błahe to bardzo bym była wdzięczna za pożyczenie. Oddamy na pewno i mam nadzieję, że 

we wrześniu uda nam się zaprosić Państwa na to wydarzenie. Jeszcze jeśli chodzi o te inicjatywy 

lokalne. Wydarzenia kolejne diagnozujące są planowane z Zubrach, tutaj w porozumieniu z 

panem Sołtysem i także w Królowym Moście. Jeśli są inne propozycje na miejsca związane z 

diagnozą naszą, żebyśmy przyjechali, coś wytłumaczyli, coś porozmawiali z ludźmi to z miłą 

chęcią, Państwo wiecie, jak mnie znaleźć, jaki jest do mnie kontakt. Dziękuję bardzo. 

[02:00:35] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo pani dyrektor. Proszę bardzo pan 

Wójt. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Przepraszam bardzo, pani dyrektor, poczeka pani, bo to akurat 

takie pytanie mi się przypomniało, na podstawie wczorajszego spotkania w Lipowym Moście. Pan 

Burmistrz Choroszczy poinformował, że władze gminy Choroszczy podjęły uchwałę w sprawie 

przekazania autobusu, używanego autobusu, nie nowego, ten, który mają i był taki apel do gmin, 

żeby co by, gdybyśmy mieli taką potrzebę, możliwość przekazania w formie darów, bo to autobus 

pusty ma jechać, tak? I tutaj jest taka, taki wniosek, żeby to napełnić i będzie zaznaczone, że dary 

z Podlasia, gmin z Podlasia, tak? Tak że jak byśmy mieli pomysł tutaj, tak jak wiemy, że i szkoła, 

tak, zbiera te dary i tutaj dyrektor, tutaj dyrektor... GOK, to gdybyśmy mieli albo w ogóle inne 

pomysły w tym względzie to tak w ciągu tygodnia trzeba by było zorganizować, bo... 

- Dyrektor Magdalena Łotysz: Dobrze. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że taka inicjatywa i taki, taki wniosek był. 

- Dyrektor Magdalena Łotysz: Dobrze, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pani Radna Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Odnosząc się do tego, co pan Wójt mówi, właśnie dzisiaj ze szkoły wszystkie 

dary pojechały na Ukrainę. Właśnie dzisiaj, tak. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. 

Chciałbym podziękować za wybudowanie wiaty przystankowej w Gródku na ulicy Chodkiewiczów. 

Tam w tej chwili praktycznie jest miejsce przesiadkowe. Fajnie, że ta wiatka się już pojawiła. 

Można się schronić przed deszczem, jak jest niepogoda. Tak że dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo, 

pani Radna... Pani Sołtys Giegier, z Dzierniakowa. Gogiel, przepraszam. 

- Sołtys Halina Gogiel: Wysoka Rado, szanowny panie Przewodniczący, szanowny pan Wójt. Ja 

składałam takie podanie odnośnie wybudowania wiaty we wsi Dzierniakowo, na działce gminnej 

sto dwadzieścia dwa. Czy coś jest w tej sprawie wiadomo? A drugie pytanie, dwudziestego... 

szóstego lutego... Nie, jedenastego lutego złożyłam podanie, które wpłynęło do gminy odnośnie 

pomnika, który... pomnika, który jest... o Jezu... Nie, odnośnie pomnika właśnie szkoły, tak, 

imieniem, gdzie szkoła ma imię właśnie tych braci Chrzanowskich. I do tej pory nie otrzymałam 

żadnej odpowiedzi. Ani negatywnej, ani pozytywnej. I to wszystko. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pani Wójt. 

- Sołtys Halina Gogiel: Ale tam... tam były właśnie, zbierałam podpisy, że z tej jakby dalszej rodziny 

tam nikt nie rości żadnych pretensji. I to poszło z podpisami. To znaczy? No, uporządkować, ale 

tam mur się wali po prostu. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Wójt. 



XXXVI Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

33 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Ja może właśnie odpowiem na to, na tę drugą kwestię, bo 

rzeczywiście podanie wpłynęło. Nadaliśmy bieg ty. Co roku składamy do wojewody wnioski o 

sfinansowanie prac przy pomnikach będących miejscami pamięci narodowej. I w tym roku 

złożyliśmy wniosek właśnie... dokonaliśmy wyceny i zrobiliśmy wniosek. Skierowaliśmy wniosek 

do wojewody w sprawie tego remontu pomnika upamiętniającego braci Chrzanowskich, na mogile, 

na cmentarzu prawosławnym. Odpowiedź jest negatywna z uwagi na to, że wojewoda nie jest 

pewien, czy w obecnej chwili są to słuszni bohaterowie. Wiec dofinansowania nie ma. Tutaj biorąc 

pod uwagę, że ten stan, ten stan pomnika jest rzeczywiście bardzo, bardzo zły, myśmy 

zabezpieczyli jakieś niewielkie środki, które by stanowiły wkład własny do tego zadania, ale są to 

pieniądze niewystarczające. Tutaj czekamy na... Pan Wójt będzie rozmawiał z panią dyrektor, bo 

w tym roku są obchody, jubileusz szkoły. Nie wiem, czy... Pewnie będziemy musieli się oprzeć na 

sponsorach. Może Państwo Radni macie jakieś pomysły, żeby ewentualnie te pieniądze... Bo 

koszt, który nam wycenił, no na początku roku, tak, firma... firma zajmująca się pomnikami to jest 

kwota rzędu dwudziestu pięciu tysięcy. Więc no mamy problem, dlatego że no pieniędzy nie 

dostaniemy na to zadanie, na razie przynajmniej w dzisiejszych czasach. 

[02:06:30] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze? Proszę 

bardzo pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Na drugie pytanie odpowiadając, chcę poinformować w ten sposób, 

że przy projektowaniu budżetu wzięliśmy pod uwagę budowę trzech wiat. Tam oczywiście 

traktowaliśmy, że koszt wiaty będzie tak trochę większy albo porównywalny z tymi wiatami, co 

wcześniej tam budowaliśmy, między innymi w Waliłach i Skroblakach bodajże. Natomiast w tej 

chwili wynika, że to wzrosło też prawie razy dwa, przynajmniej w części kosztorysowej, tak? A 

więc biorąc to pod uwagę złożyliśmy wniosek na dofinansowanie z LGD. Jest szansa, że 

otrzymamy, biorąc pod uwagę, że mieścimy się w tym limicie. Na trzy wiaty... Dzisiaj były 

wymieniane, Kołodno... Radunin i Zubry, o, trzy wiaty, o. Tak że szanowni Państwo w tej chwili, w 

rozpatrywaniu są te trzy wiaty. Ten wniosek, który został złożony oczywiście, tak jak 

rozmawialiśmy, co do miejsca to można już zidentyfikować. My znamy tę działkę. To mam taką 

propozycję, że gdzieś już tam po tej majówce zaproponujemy spotkanie, przyjadę z pracownikami 

tam czy wśród Rady Sołeckiej czy tam innych mieszkańców. Postaramy się ocenić, porozmawiać 

na ten temat i stąpać kroki do przodu, dobrze? Bo w tej chwili trudno powiedzieć, że... 

- Sołtys Halina Gogiel: (głos poza mikrofonem) A jeszcze jest tam ta działka sto piętnaście / dwa. 

Ona też nie jest prywatna. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ale Skarbu Państwa. No to chociaż na Skarbu Państwa, jeżeli 

władający jest gmina Gródek to możemy tam ewentualnie dążyć do tego, żeby tam tę wiatę 

można było zbudować. Takie czynności wykonywaliśmy na zgodą starostwa powiatowego. Sto 

piętnaście / dwa. 
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- Sołtys Halina Gogiel: (głos poza mikrofonem) Mam taką właśnie prośbę, żeby coś w końcu dla 

tego Dzierniakowa zrobić. Nawet takie spotkanie, jak z dyrektorem, czy z Wójtem czy z 

dyrektorem. (nieczytelne) [02:08:50]. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych... Proszę bardzo, pani 

Sołtys z Królowego Stojła. 

- Sołtys Lilia Tomaszewska: (głos poza mikrofonem) (nieczytelne) [02:09:18] wywrotka żwiru 

bodajże dwa lata temu. Tam się nie robi ta dziura. Teraz deszcze, też było porównane, była droga 

w miarę, teraz deszcze znowu popadały, znowu są dziury i będą coraz większe. Tam się nie da 

wyrównać tej drogi. To jest kawałek no... wiadomo jaki, półtora kilometra. I tam cały czas te dziury 

będą, bo tam jest po prostu... tak jak tu mówił, tam po prostu jest już błocko, a nie ma żwiru, tylko 

jest czarny piach. Tak że bardzo proszę, bo to już kilka lat prosimy o to, żeby... o podsypanie, 

żeby tam po prostu nie powstawały te dziury na nowo. Dziękuję. 

[02:10:08] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy ja odpowiem w ten sposób, szanowni Państwo, kiedyś tak 

miałem za złe nawet do pracownika, że cały czas w informacji o pracy Wójta musiałem czytać 

przez kilka kadencji, że podsypano drogę do Królowego Stojła. I tak można wrócić do tego. Te 

informacje są aktualne. Tam chyba chodzi o to, że ten teren, który prowadzi ta droga jest bardzo 

nietypowy. Jak to się mówi, ten żwir, który wysypiemy, idzie pod spód, wychodzi błoto, nie? Nie, 

żartuję. Tak, tak, ja wiem. 

- Sołtys Lilia Tomaszewska: (głos poza mikrofonem) Ale to było któregoś roku, największa dziura i 

ona została, wywrotka została wysypana, jak gdyby, w jednym miejscu i tam się trzyma, ale tam, 

gdzie cały czas się równa, tam już nie ma w ogóle żwiru i dlatego się robią dziury. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pani Kierownik słyszy, tak że w ramach tych środków, które w tej 

chwili mamy zadysponowane na remonty dróg spróbujemy cokolwiek również na drodze do 

Królowego Stojła, dobrze? Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo, 

pani Sołtys z Wiejek, Bilkiewicz Iwona. 

- Sołtys Iwona Bilkiewicz: (głos poza mikrofonem) (nieczytelne) [02:11:12] jezioro Wiejki, czyli łąki i 

droga za jeziorem Wiejki. Szczególnie zwracam uwagę, żeby droga za jeziorem Wiejki, bynajmniej 

wyciąć łozę w tych rowach, które są... Bo już nie mówię o coś tam więcej zrobić, ale tam jest już... 

ona jest w ogóle nieprzejezdna, no a rolnicy niestety mają te łąki za jeziorem i korzystają z 

uprzejmości swoich sąsiadów, jeżdżą przez inne łąki albo przez las po prostu w stronę Gródka, bo 

tamtą drogą nie można dojechać do łąk. Dziękuję bardzo. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja myślę, że pani Kierownik zapisała i co roku co najmniej 

dokonujemy oględzin. Ta droga jest, szanowni Państwo, ta droga jest też taka nietypowa 

troszeczkę, bo tam, jak to się mówi, żeby ją zrobić to trzeba zaprojektować chyba... Ja myślę, że 
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na drugi rok może Wysoką Radę poprosimy o to, żeby zatwierdzić w ramach rekultywacji. W 

Urzędzie Marszałkowskim można starać się o pieniądze na podsypanie, na wykonanie w sposób 

taki żwirowy drogi w ramach rekultywacji dróg i ta droga się nadaje. Chociaż przypominam, że raz 

składaliśmy taki wniosek i niby, jak to się mówi, jest to... tak jak się jeździ, ona jest szeroka, ale 

faktycznie geodezyjnie to w pewnym miejscu nie spełnia wymogów, bo ma chyba tam poniżej 

pięciu metrów tam bodajże. W każdym razie wniosek został z tego względu odrzucony, więc 

trzeba coś będzie pomajstrować, żeby tę drogę poprowadzić albo ominąć ten odcinek, ten, gdzie 

nie wychodzi, ten, gdzie właśnie jest problem. Tak że w ramach rekultywacji obiecuję, że 

przynajmniej taki wniosek na drugi rok do budżetu spróbujemy uzyskać dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proponuję, żeby Komisja Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa zrobiła posiedzenie wyjazdowe, obejrzała to i... i jakiś wniosek napisała i... Czy ktoś z 

Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję, panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowna Rado. Ja tylko z 

takim zapytaniem również moim, jak i pana leśniczego z tego obszaru. Kto jest właścicielem tego 

kawałka drogi przy byłej stacji CPN od drogi równoległej. To jest taki maleńki kawałek asfaltu 

równoległy do drogi wojewódzkiej sześćdziesiąt pięć. A dlaczego pytam? Krajowej, przepraszam, 

krajowej, ma pan Wójt rację. Dlaczego pytam? Pan leśniczy stwierdził, że jest tam faktycznie... 

tam jest zbiorowisko śmieci. Pan leśniczy... kiedyś to we własnym zakresie robili i sprzątali, ale 

jest tyle tego teraz, że no po prostu nie da się. Proszę o ustalenie, kto to jest w stanie, czyja to jest 

droga i kto powinien to posprzątać. To jest taki maleńki kawałek przy CPN-ie, taki asfalcik trochę. 

Kiedyś był CPN w Bobrownikach. Bobrownikach. Przy... maleńki taki jest, w Bobrownikach jest 

maleńki taki wjazd w las i tam kierowcy TIR zrobili po prostu wielkie składowisko śmieci. Pan 

leśniczy sprzątał to we własnym zakresie i prosił o ustalenie, kto jest właścicielem tej drogi i 

posprzątanie, bo już to grozi nawet już mówi epidemią. I faktycznie tak jest, bo jak sprzątana jest 

droga krajowa to ok, ale akurat tam, w tym ciut, ciut, taki maleńki odcinek jest zapomniany. 

Dziękuję. 

[02:15:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ustalimy zarządcę drogi i spróbujemy wpłynąć na to, żeby 

posprzątał albo po prostu, jeżeli to nasza, my podejmiemy kroki w kierunku... Myślę, że to nie 

nasza, bo ja kojarzę teraz, o który odcinek chodzi. Tam były problemy z tym wcześniej, innego 

kalibru, jak to się mówi, ale w tej chwili... Tak że spróbujemy wyjaśnić. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym 

punkcie? Proszę bardzo pani Sołtys z Borek, Lisowska. 

- Sołtys Halina Lisowska: (głos poza mikrofonem) (nieczytelne) [02:15:28] będzie potrzebna dla 

mieszkańców, bo tam Sokołdy właśnie TIR-y stały, to wszyscy jechali na Sokołdę i tam ona jest 

bardzo potrzebna. Bardzo bym chciała, żeby to zrobić. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak się składa, że tak jak powiedziałem pani, że wczoraj i dzisiaj 

jechałem tą drogą, tak że poznałem tę drogę, tak już nie błądzę, bo kiedyś zabłądziłem, 

zajechałem aż do Państwa tam i pan... no jak to się mówi, zawstydził mnie, bo mieszka... jest 

Wójtem w Gródku i nie zna drogi do Borek, tak? Bo ja zawsze miałem prob... Nie do Borek, 

przepraszam, do Lipowego Mostu. Ja zawsze miałem problem, w którą to tam skręcić, żeby było 

dobrze. Natomiast chodzi o co? Chodzi o to, że tak jak dzisiaj chyba też wspominałem, jesteśmy 

po rozmowach i po wniosku do Nadleśnictwa Supraśla. Nadleśnictwo Supraśl też jest 

zainteresowane. Jeszcze nie mamy żadnego papieru takiego formalnego, który by wiązał nas 

współpracą, że też jest chęć, jest chęć udzielenia pomocy w wysokości około stu tysięcy złotych 

na przebudowę tej drogi. Wstępnie kosztorys, który zrobiliśmy w porównaniu... Bo ten odcinek 

drogi, ten przez tę... no tam na górę tę, to on trudniejszy był, bo tam piaszczysty, taki rozsypujący 

się. Tam jak jechałem, co prawda problem jest, bo zrobiło się takie koryto takie, nie, teraz albo, jak 

to się mówi, zrównać to jakoś tak bez tych... no jak to się mówi, bez odwodnienia poprawić tę 

przejezdność w sposób taki dobry. Bo tam koszty całościowe, gdyby były brane pod uwagę, brać 

pod uwagę, zrobić z wszystkim regułami to są spore. Natomiast te, które tak wstępnie planujemy, 

cały odcinek drogi oczywiście, taką metodę jak planujemy tutaj to wynika, że w okolicach stu 

dziesięciu – stu dwudziestu tysięcy się zamkniemy. Tak że nie mogę powiedzieć, że w stu 

procentach, ale na dziewięćdziesiąt dziewięć procent w tym roku. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać... Proszę bardzo pan 

Sołtys Lewczuk z Chomontowiec. 

- Sołtys Sławomir Lewczuk: Panie Radny, panie Wójcie, Wysoka Rado. Ja w sprawie łąk naszych. 

Zostały zniszczone przez wojsko. Teraz przez WOS. Państwo... prywatni ludzie pisali prośby do 

powiatu, do starostwa, wszyscy zostali odesłani z kwitkiem. A łąki są naprawdę zniszczone. Co 

niektórzy... w tamtym roku siali, bo tym jednak bydło karmią, a teraz po prostu nie ma co wjeżdżać 

i robić. A na dodatek jeszcze jest tyle kłód rozwalonych po tych łąkach, bo nie dadzą rady donieść 

i tak zostawiają pośrodku łąki. Tak że, żeby nie wiem, gdzieś jakieś pismo może wystosować do 

starostwa czy do... Bo oni, ci, którzy pisali to wszyscy... Zero. Nie, nie, nie, nie. Ani starostwo ani 

powiat, nic w tym... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy tak, szanowni Państwo, rozmawiałem na szczeblu 

województwa, wojewody, czyli tu z panią dyrektor od tych spraw. I poinformowała mnie w ten 

sposób, że na chwilę obecną oczywiście gromadzą te wszystkie... Bo na dobrą sprawę na te 

wnioski, które były pisane do wojewody to z tego, co się zorientowałem to rzeczywiście nie 

udzielali odpowiedzi, tak? Natomiast gromadzą te problemy i tak jakby proszą nas o to, proszą 

nas, żeby poinformować was, tych rolników i tych wszystkich, żeby w jakiś sposób no te sprawy, 

jak to nazwać, no zbierać dowody, żeby w formie takiej dowodowej, że są problemy. W tej chwili, 

tak jakby, proszono też, żeby się wstrzymać z pisaniem do wojewody, że to nie wojewoda będzie 

tym, który będzie, jak to się mówi, ewentualnie finansował, że to tak jakby będzie związane z... jak 

to nazwać, nie wiem, czy mogę tak powiedzieć. Chodzi o to, że to będzie inny organ rozpatrywał, 

jeżeli nic się nie zmieni, bo to na szczeblu Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. Minister 
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Spraw Wewnętrznych i Administracji podejmie decyzję, w jaki sposób takie rzeczy finalizować, 

jeżeli chodzi o... jak to nazwać, odszkodowania, tak? Natomiast wiem, że kilka wniosków wpłynęło, 

między innymi ten rolnik z Bobrownik bardzo dużo został poszkodowany. To taki wniosek z 

dowodami od niego wpłynął i proszę bardzo też, mówię, takie wnioski kierować. No ja nie będę 

mówił, żeby do Wójta, nie, bo my też będziemy musieli gdzieś to przesłać, jak będzie wiedza 

dokąd, bo też będziemy, jak to się mówi, o to, że nie ma odpowiedzi. Bo dopóki nas nie 

poinformują... Bo mają poinformować, że takie sprawy należy rozpatrywać, bo też była mowa o 

tym, no to co, pisać do Ministra Spraw Wewnętrznych od razu? Nie. Być może tu na szczeblu 

województwa poszczególnych będzie to rozpatrywane. Tak że innymi słowy poczekajmy. Ja 

spróbuję po niedzieli to jeszcze raz tak może się umówić. Na dobrą sprawę, tak się składa, że 

potrzebował w innych sprawach podobnych, tak że postaramy się wyjaśnić i poinformujemy no. 

[02:21:05] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pani Radna Kubiak. 

- Radna Grażyna Kubiak: Ja mam takie pytanie, bo tutaj pan Wójt powiedział, że przedstawić 

dowody. Na czym mają polegać te dowody? Zdjęcia? Co? Jaki... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Najbardziej zdjęcia, najlepiej zdjęcia, najlepiej z datą, żeby nie było 

mowy o tym, że to są zdjęcia sprzed lat, tak? 

- Radna Grażyna Kubiak: No dobrze, a czy jeżeli na takiej... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Dowody to być może nawet na spotkaniu w 

ramach Rady Sołeckiej czy gdzieś, żeby zrobić notatkę z tego czy... 

- Radna Grażyna Kubiak: Ok, ja mam takie więc pytanie. Skoro jest na działce danej, jest 

posterunek stoi. Stoją namioty, bunkier i tak dalej. Nie można zrobić temu zdjęcia. W jaki sposób 

to udowodnić? Jak to udowodnić? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Tam, gdzie są ustawione posterunki to było 

uzgadniane. To nie było tak, że- 

- Radna Grażyna Kubiak: Nie, nie, nie, panie Wójcie, ja bardzo przepraszam- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Ale nie, nie, to prawda- 

- Radna Grażyna Kubiak: Posterunki z właścicielami nigdy nie były ustalone. Nikt do dzisiaj, żaden 

właściciel nie dostał żadnego zgłoszenia, informacji, czegokolwiek, że na jego działce... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Tak, tylko są, jest projekt NATO, gdzie 

ustalili... I przyjeżdżał pan pułkownik nazwijmy, trzymając do, pułkownik i mówi, że będą 

posterunki tu, tu, tu. Ja już nie wiedziałem, czy to uzgadnianie z właścicielami czy nie. 
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- Radna Grażyna Kubiak: No właśnie, jeżeli nie były uzgadniane i nie można temu zrobić zdjęcia. 

Jak to udowodnić? No to więc jak mam to... jak można to udowodnić? Jest dużo ludzi, dużo takich 

właścicieli, którzy nie mogą pójść i zrobić zdjęcia. Co zrobić w tej sytuacji? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Mam prośbę taką, mam taką prośbę, 

poczekajmy do wtorku, ja postaram się wyjaśnić, dobrze? We wtorek chyba też pan wojewoda był, 

zadawano różne pytania, o powiecie, o drogach, o takich różnych sytuacjach. Tak samo, jak 

wystąpiliśmy z wnioskiem teraz o pokrycie kosztów związane z tym, że (nieczytelne) [02:23:05], 

tam chyba jedną skradziono nawet, tak? Gdzieś tam trzeba było dwa razy wywozić te odpady. 

Zbieraliśmy odpady z przystanków. Tego było mnóstwo. I koszty w związku z tym poniesione 

ogromne. A ponadto jeżeli chodzi o te różne drogi dojazdowe, więc tak jak wiemy, te TIR-y też 

kombinowały, objeżdżały przez Zabłudów, przez Krynki, różnymi sposobami, żeby dojechać tutaj 

w kolejkę. Nie tam, gdzieś tam w Majówce, tylko tutaj w Zarzeczanach, tak? A więc też te drogi się 

niszczyły. O tym rozmawialiśmy i taki wniosek poszedł do pana wojewody. Ale akurat o tych 

odszkodowaniach to rozmawiałem z panią dyrektor, która też prosiła, żeby chwilę poczekać, aż 

zostanie podjęta decyzja na szczeblu Ministra Spraw Wewnętrznych. 

- Radna Grażyna Kubiak: Mam jeszcze takie jedno pytanie, skoro... 

- Radca Prawny Wojciech Srocki: Mogę... Pani Radna, przepraszam, ja od razu odpowiem, bo tymi 

problemami się zajmuję reprezentując rolników z gminy Białowieża i innych. I tam... Przepraszam 

panie Wójcie, że pracę pańskiemu Urzędowi dokładam. Tam wymogliśmy na Urzędzie Gminy, 

żeby pracownicy gminy i robili, potwierdzali to, oświadczenia rolników, tak, że na działce 

ewidencyjnej takiej i takiej, od takiego i takiego dnia stoi to, to i to. Żadnego, na podstawie 

takiego... Pani Wójt, na podstawie takiego, żeby miało to moc jakąkolwiek urzędową. To, że pani, 

pan rolnik x, y, z napisze, że na mojej działce ewidencyjnej o numerze x, y, z stał przez trzy 

miesiące obóz, tak, harcowników i wojowników, nie wiadomo po co, i zniszczyli mi działkę to 

później będzie trudno udowodnić przed sądem. Ja się przepraszam, że bulwersuję w tej sprawie... 

Z kim... Ktoś z panią podpisał umowę? 

[02:25:06] 

- Radna Grażyna Kubiak: Bardzo mi przykro, ale nikt nie podpisywał żadnych umów. Poza tym 

właśnie chciałam zadać takie pytanie. Jeszcze, skoro pan będzie rozmawiał z wojewodą czy tam z 

kimś, proszę zadać takie pytanie, bo teraz właśnie, tak jak wiemy wszyscy, wchodzimy w koszenia, 

siania nawozów i tak dalej. Idąc na swoją działkę muszę znać hasło. Gdzie ja mogę to hasło się 

dowiedzieć? Pierwsze co usłyszę od osób, które tam... wojskowych, którzy tam są to mówią do 

mnie, proszę podać hasło. Skąd ja mam znać to hasło, żeby móc wejść na swoją działkę? Bardzo 

przepraszam, ale nikt nie chce rozmawiać z osobą taką, która wchodzi na swoją działkę mając akt 

własności, mając przy sobie dowód osobisty i wszystkie wymogi, jakie były podawane, znaczy z 

urzędu, tak, co mam mieć przy sobie, żeby wejść, nikt tego nawet nie chce sprawdzać. Z daleka 

krzyczą proszę podać hasło. A jak nie to proszę odejść. Jak mam wejść na swoją własną działkę? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę pani Wójt. 
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- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Szanowni Państwo, sytuacja jest nietypowa, bo tak, przyszło 

wojsko, nikogo nie informuje, z nikim się nie ustala, ani z właścicielami, ani z gminą, tak? 

Organem nadrzędnym jest Minister Obrony Narodowej i to on wie i on powinien zadbać o to, żeby 

te sprawy uregulować. Pan Mecenas mówi, że wymógł na pracownikach urzędu, bo reprezentuję 

mieszkańców Białowieży. No to oczywiście my możemy pójść, natomiast, natomiast... Natomiast, 

ale... No dobrze, ale w naszej gminie o takim obszarze, to nie jest gmina Białowieża, że ja wiem, 

co za płotem się robi. Nie wiemy, co się dzieje w Bobrownikach. I żeby potwierdzić to trzeba 

sprawdzić. No jak można potwierdzić z sufitu? Więc tutaj sytuacja jest diametralnie różna. Zanim 

nie będzie przepisów, które... Znaczy przepisów, jakichś wytycznych, jak postępować w tej 

sprawie to... No to co możemy zrobić? Po prostu trzeba, nie wiem gdzie, do wojewody wystąpić, 

chociaż nasze wystąpienia w sprawie drogi krajowej na niewiele się zdały, bo wojewoda odesłał 

do, do, do celników, celnicy do straży granicznej i nic. I sytuacja się sama rozwiązała. Natomiast 

tutaj się nie rozwiąże, więc myślę sobie, że pan Wójt jak będzie w Urzędzie Wojewódzkim to niech 

poruszy ten temat jeszcze, żeby można było ludziom konkretnie odpowiedzieć, bo pan Wójt mówi 

zdjęcia. A być może zażądają czegoś innego? Może dziesięciu świadków. No jak można dowolnie 

dokumentować jakieś zdarzenie, kiedy nie wiemy, na czym się będziemy mogli oprzeć no. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ale lepiej dowolnie niż w żaden sposób, tak? Natomiast ja mam 

propozycję pani Radna. Jeżeli pani dyrektor pozwoli, bo to pewnie będę umówiony z panią 

dyrektor od tych spraw przejść granicznych i dróg tutaj krajowych to ja mogę panią zaprosić na 

takie spotkanie. I wtedy pani... Bo ja czasami, jak to się mówi, pani zada pytanie takie, które, jak to 

się mówi, z własnej działki. Ja kojarzę, jeżeli pani mówi o hasłach to nie może to być w inny 

sposób rozwiązane albo na przykład przepustkę na przebywanie tam na terenie tam 

przygranicznym, wydaje chyba straż graniczna, tak? Straż graniczna, a więc podejrzewam, że tak 

samo i tu chodzi o to, żeby mieć możliwość wstępu na ten i każdy te... na przykład tam 

mieszkańcy, którzy są w tej strefie są oznaczeni. Działki też w jakiś sposób są oznaczone, tak? 

Tak że chyba do straży granicznej trzeba się zwrócić, żeby ustalić, co to, co to jest za literka „h” 

czy tam „b”, nie? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym 

punkcie? Nie widzę. Siedemnasty punkt dzisiejszej sesji uważam za wyczerpany. Wysoka Rado, 

osiemnasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje przyjęcie protokołu obrad trzydziestej piątek sesji 

Rady Gminy Gródek. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień, co do treści 

protokołu. Proponuję więc przyjęcie protokołu obrad trzydziestej piątej sesji Rady Gminy Gródek. 

Kto z Państwa... Spokojnie, bez nerwów. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu 

obrad trzydziestej piątej sesji Rady Gminy Gródek? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu obrad trzydziestej piątej sesji Rady Gminy Gródek 

opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję wszystkim 
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uczestnikom dzisiejszej sesji. Zamykam obrady trzydziestej szóstej sesji Rady Gminy Gródek. 

Dziękuję. 

[02:31:05] 

(koniec nagrania) 


